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a pandèmia que estem patint ens ha deixat moltes lli-
çons apreses, a tots els nivells. En vaig mencionar al-
gunes quan vaig tenir l’honor de recollir la Mosca de

Sant Narcís, que la demarcació de Girona del Col·legi de
Periodistes de Catalunya va lliurar al conjunt de professio-
nals sanitaris que ha lluitat contra la Covid-19. Però en
aquell acte no vaig fer explícita una reflexió que em perme-
to d’escriure ara, i que penso que compartim els dos col-
lectius: metges i periodistes.

La medicina i el periodisme són dos oficis amb una in-
dubtable vocació de servei i una responsabilitat social evi-
dent, que aquesta situació de crisi sanitària ha posat enca-

ra més en relleu. Durant els
mesos més durs de la pan-
dèmia, el conjunt de profes-
sionals sanitaris ha mostrat,
clarament, el seu compro-
mís amb el sistema de salut
i, sobretot, amb la ciutada-
nia. Però també ha mostrat
que la integritat i l’excel·lèn-
cia formen part dels seus
principis i que la relació de
confiança, d’empatia i de
respecte construeix el seu
dia a dia amb el pacient.
El compromís dels profes-
sionals del periodisme amb
la informació veraç és cab-
dal, forma part del seu ADN.
La integritat i l’excel·lència
en l’exercici de la seva pro-
fessió també és fonamental

i la creació de vincles de confiança, d’empatia i de respecte
amb els lectors i els espectadors resulta imprescindible.
Per això, necessitem periodistes honestos que transmetin
informacions veraces, que s’allunyin del titulars alarmistes
i morbosos, especialment en moments de crisi. Professio-
nals que desemmascarin les fake news i que donin valor a
l’ofici de periodista, aquell que usa el seu olfacte per reco-
pilar informacions i per contrastar-les, des de l’honestedat
professional, abans de transmetre-les. L’objectiu, doncs, és
clar i compartit entre professionals sanitaris i periodistes:
ajudar, en temps despistats, a fer bons diagnòstics i a ofe-
rir certeses. És la nostra responsabilitat social. Dels uns i
dels altres. Des d’aquí, públicament, vull reiterar el nostre
agraïment per aquesta Mosca de Sant Narcís. Va ser un
privilegi recollir-la, juntament amb la presidenta del Col·legi
d’Infermers/es de Girona, Alicia Rey, en nom del col·lectiu
sanitari de les comarques gironines. Un reconeixement
que m’ha portat a fer-ne un altre, i també ben merescut.

L

Metges i periodistes,
valors que compartim 
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OPINIÓ

Vilaplana i Rey, en l’acte de
les Mosques ■ ICONNA

Josep Vilaplana
PRESIDENT DEL COMG

11
67

37
-1

22
16

69
Q

Els governs de molts con-
sistoris gironins aposten
per mantenir la pressió
fiscal, sobretot pel que fa a
l’impost sobre béns immo-
bles (IBI), per bé que a Cas-
tell-Platja d’Aro el tripartit
local ja ha aprovat rebai-
xar el tribut de l’1,88% per
als habitatges i de l’1,32%
per a finques rústiques,
mentre que les escombra-
ries restaran congelades
per als particulars, però
amb una rebaixa del 9,3%
per a comerços i empre-
ses. El dictamen, al ple, es
va aprovar sense cap vot
contrari –amb l’abstenció
de JxCat– i l’alcalde, Mau-
rici Jiménez, defensa que
hauran d’“estrènyer-se el
cinturó, igual que els ciu-
tadans”.

A Llagostera, dimecres,
el ple va aprovar unes or-
denances fiscals per al
2021 que preveuen una
congelació de l’IBI tant
rústic com urbà. Igual que
a Platja d’Aro, també es va
modificar la redacció de
l’apartat sobre el recàrrec
del 50% per als habitatges
buits, que no s’aplicarà
fins al cap de dos anys. La
taxa d’escombraries, en
canvi, pujarà del 5% per a
bars, restaurants i comer-
ços i del 10% per a fàbri-
ques, tallers i habitatges.
L’augment es justifica, en-

tre d’altres motius, per
l’augment de la massa sa-
larial dels treballadors del
servei de recollida i per
l’entrada en funciona-
ment del servei a les urba-
nitzacions de la Canyera,
la Mata i Mont Rei

A la Jonquera, final-
ment, les noves ordenan-

ces fiscals, impostos i ta-
xes també s’han aprovat
sobre un esquema de con-
gelació. Explicava l’alcal-
dessa, Sònia Martínez,
que les bonificacions volen
contribuir a reduir la pres-
sió fiscal sobre la població i
posen el focus en les ener-
gies renovables”. De totes,
en destaca la bonificació
del 50% de la quota íntegra
de l’impost sobre béns im-
mobles (IBI) als propieta-
ris d’habitatges que ins-
tal·lin sistemes d’aprofita-
ment tèrmic o elèctric
d’energia solar, i s’aplicarà
durant els cinc anys poste-
riors a la instal·lació.

(Amb informació de
J.Puntí i M. Salgas) ■

Castell-Platja d’Aro abaixa
l’IBI, i el congelen el 2021 a
Llagostera i a la Jonquera
a Al municipi baixempordanès rebaixen el tribut als béns immobles i rústics, i
les escombraries als industrials aA Llagostera s’encareix el rebut dels residus

E. Agulló
CASTELL-PLATJA D’ARO

1,88
per cent es reduirà el rebut
de l’IBI l’any vinent dels im-
mobles a Castell-Platja d’Aro, i
un 1,32% a finques rústiques.

L’Ajuntament de Roses, per la
seva banda, bonificarà
aquest any l’IBI de les famí-
lies monoparentals. El perío-
de de sol·licitud ja és obert i hi
poden recórrer famílies mo-
noparentals amb dos o més
fills. La bonificació, que pot
arribar fins al 60% del total
del rebut –fins a un màxim de
300 euros–, s’aplica en fun-
ció de la renda familiar i cal
disposar del carnet de família
monoparental emès per la
Generalitat.■ J.P.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La xifra

Vista general del nucli de Platja d’Aro, on l’IBI es reduirà l’any vinent ■ E.A.
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Bonificacions a
llars de Roses
monoparentals

La Direcció General de
Pesca i Afers Marítims de
la Generalitat ha obert un
expedient a totes les em-
barcacions de la flota d’ar-
rossegament del port de
Palamós. El motiu és una
presumpta infracció pel
que fa al lloc i l’hora d’on

les barques surten a pes-
car cada matí. Segons la
confraria, el port de Pala-
mós té unes circumstàn-
cies de trànsit marítim
molt particulars, que són
incompatibles amb la nor-
mativa vigent.

El patró major, Toni Al-
balat, va explicar que
aquesta normativa és del
2012 i veu necessari conti-

nuar de concentrar-se a la
zona de la Galera, juts des-
prés del port, per des d’allà
sortir plegats. El motiu,
segons Albalat, són les re-
duïdes dimensions de la
bocana, que han de com-
partir amb vaixells de cre-
uers i mercants. Per això
es demanarà una exemp-
ció, per tal de no incomplir
la normativa. ■

Expedient de Pesca a les
barques de Palamós
Joan Trillas
PALAMÓS

jaume
Resaltado
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Els efectes del coronavirus

Els controls a les rotondes
i també aleatoris van so-
vintejar ahir a les comar-
ques gironines. Com que
era dia feiner, no es van de-
tectar grans moviments
no permesos, tot i que algu-
nes policies admetien que
els ciutadans tenien ahir
“poc assumides encara les
restriccions”. Es preveu
una intensificació dels
controls avui i demà.
Aquest és el cas de Girona,
on es faran controls de mit-
ja hora cadascun en deu
punts d’accés a la ciutat, i
està previst fer-ne uns 90
al llarg dels tres dies.

Al Baix Empordà, els
controls policials havien
retornat al paisatge a l’en-
torn de l’autovia C-31 –en-
tre Santa Cristina i Sant
Feliu i a l’entrada de Platja
d’Aro–. L’alcalde guixo-
lenc, Carles Motas, expli-
cava que des de primera
hora del matí ja havien re-
cuperat els talls d’algunes
vies, com el camí del Butà i
el tram inicial de la ronda
Nord, per evitar que els
vehicles eludeixin els con-
trols que ja van iniciar ahir
i que intensificaran el
cap de setmana. A Platja
d’Aro, l’alcalde, Maurici Ji-
ménez, posava l’èmfasi en
“la necessitat que els con-
trols siguin de sortida als
municipis d’origen”, per

reduir conflictes al litoral.
Sí que admetia, igual que
el seu homòleg de Palafru-
gell, Josep Piferrer, que hi
ha un bon nombre de se-
gons residents instal·lats,
alguns dels quals arribats
de manera regular dijous
a la tarda. L’objectiu, però,
serà que tothom es quedi
dins del terme i es com-
pleixin la resta de normes.

L’alcalde de Calonge i
Sant Antoni, Jordi Soler,
deia que “és una llàstima”
que les persones que te-
nen segona residència a
Calonge i Sant Antoni no
hi puguin anar. “Entenem
que la situació és prou
greu per prendre mesures
com les actuals, però ens
sap greu.” L’alcalde de Pa-

lamós, Lluís Puig, en la
mateixa línia, deia: “Si
nosaltres no ens podem
moure del municipi, que
altra gent no pugui venir.
És una qüestió de respon-
sabilitat col·lectiva.”

A la Costa Brava nord
s’esperava una mobilitat
poc accentuada. Al matí,
al Port de la Selva, es veia
més moviment del que és
habitual un divendres per
aquestes dates, tot i que
tant allà com a Llançà no
hi havia arribada “massi-
va” com havia succeït en
altres restriccions. A Ro-
ses, la policia municipal va
fer controls. El regidor de
Seguretat Ciutadana de
Roses, Joan Plana, expli-
cava que, al matí, els con-

trols havien estat compli-
cats, perquè “encara no es
tenien assumides les res-
triccions”. Els agents van
detectar força ciutadans
francesos que anaven de
sortida. “Rentrez! Rentrez
chez vous”, va ser la frase
més sentida, segons con-
fessaven els agents.

La preocupació per la
impossibilitat de visitar la
població el cap de setmana
era mesurada. Tant l’alcal-
de de l’Escala, Víctor Pu-
ga, com l’alcaldessa de Ro-
ses, Montse Mindan, coin-
cidien que el novembre és
tradicionalment el mes
més fluix. “Aquest tanca-
ment –deia Mindan– no és
tan greu per al turisme
com en altres èpoques. A

Roses sol ser el mes de va-
cances després de l’estiu.”
Puga no preveia tampoc
complicacions. “La situa-
ció és la que és, i s’accepta
amb resignació.”

A la vall de Camprodon,
les noves restriccions els
enganxen en la tempora-
da baixa. “Si són només
quinze dies, no serà gaire
greu, però si s’allarga més
potser ja afectarà la tem-
porada d’esquí”, va mani-
festar ahir l’alcalde de
Camprodon, Xavier Gui-
tart, que es va queixar de
la precipitació amb què el
govern havia anunciat el
confinament per munici-
pis. A Vilallonga de Ter i
a Llanars –van explicar la
seva alcaldessa i el seu al-

calde, Mònica Bonsoms i
Amadeu Rosell–, bona
part de la gent que hi té
una segona residència ja
havia arribat dijous.

Àngel Canosa, alcalde
de Blanes, que ahir va sa-
ber que és negatiu, va re-
conèixer que les noves res-
triccions podrien suposar
un “gran perjudici” per a
l’economia local. Tot i
que durant la temporada
d’estiu, comparat amb
altres municipis, es va po-
der “treballar bé”, Canosa
creu que aquestes mesu-
res no fan més que agreu-
jar un 2020 “molt difícil”.
“Els caps de setmana les
terrasses encara estaven
plenes, i això suposa un
gran perjudici per a l’eco-
nomia”, hi va afegir.

Canosa també va asse-
gurar que la policia local
no havia notat “de mo-
ment” la presència de per-
sones que vinguessin a
passar el cap de setmana a
la segona residència: “Es-
tem fent controls aleatoris
i de moment no ho hem
notat. Estarem a sobre
d’aquells que no tinguin
sentit comú ni respecte
cap a la salut dels altres.”

Gregori Martínez, regi-
dor de Promoció Econòmi-
ca de Tossa de Mar, va qua-
lificar de “catastròfiques”
les repercussions econò-
miques a causa de les res-
triccions imposades per
contenir la Covid-19: “El
turisme és el motor princi-
pal de la nostra població i
aquestes circumstàncies
han deixat tocats de mort
molts establiments.” El
consistori té previst llan-
çar una campanya d’ajuts
directes al sector. ■

■ Informació elaborada per
Ramon Estéban, Marc Sal-
gas, Emili Agulló, Joan Tri-
llas, Lurdes Artigas i Joan
Puntí.

Redacció
GIRONA

Controls i resignació per les
restriccions de mobilitat
a Tant a la muntanya com a la costa coincideixen que ara el perjudici per al turisme és menor perquè és
temporada baixa a Els controls de policies locals no detecten grans desplaçaments no permesos

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les frases

Control de la policia local de Roses, a la rotonda del Nautic Center ■ POLICIA LOCAL ROSES

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

“Si són només quinze
dies, no serà gaire
greu, però si s’allarga
més potser ja afectarà
la temporada d’esquí”
Xavier Guitart
ALCALDE DE CAMPRODON

“Aquest tancament
d’ara no és tan greu
per al turisme com
en altres èpoques. El
novembre és fluix”
Víctor Puga
ALCALDE DE L’ESCALA

Casals Ventilació, de Sant
Joan de les Abadesses, ha
tret al mercat una nova lí-
nia de purificadors d’aire
per evitar contagis de Co-
vid-19 en espais tancats.
L’empresa, especialitzada
en ventiladors, va veure
com la irrupció de la pan-

dèmia i el confinament els
feia caure un 25% la factu-
ració. Des del març van co-
mençar a dissenyar-los i
un mes més tard ja els po-
saven a la venda a través
de distribuïdors. Des de
llavors han venut més de
3.000 unitats dels quatre
models que tenen i també
han posat en marxa un
servei de rènting. Enmig

de la pandèmia s’ha con-
vertit en un producte es-
tratègic, que concentra
una quarta part de les co-
mandes. Gràcies a aquest
repunt de l’activitat, pre-
veuen superar lleugera-
ment els 22 milions del
2019. Segons el seu direc-
tor comercial, Cinto Su-
nyer, amb la pandèmia
van veure l’oportunitat

d’aprofitar “el coneixe-
ment dels ventiladors” per
dissenyar la nova línia de
purificadors d’aire per evi-
tar contagis de Covid-19
en espais tancats. La tec-
nologia es basa en la ma-
teixa tècnica de filtració
que s’aplica en entorns
com ara sales blanques i
sales d’operacions. L’ob-
jectiu final és eliminar par-
tícules contaminants que
estan en suspensió. Els
preus van des de 600 eu-
ros fins a més de 2.000 eu-
ros, i des de fa un parell de
mesos també han posat en
marxa un sistema de rèn-
ting. ■

Purificadors anti-Covid
de Casals Ventilació
ACN
SANT JOAN DE LES ABADESSES

L’empresa de Sant Joan de les Abadesses ha pogut
recuperar-se del confinament amb un nou producte ■ ACN

jaume
Resaltado

CUJEDA
Resaltado



Les comarques gironines són
lloc de pas i des de fa uns anys a la
frontera hi ha més controls per
lluitar contra la delinqüència iti-
nerant. Que utilitza les principals
vies de comunicació per anar cap
a Europa o entrar a Espanya. A la
Jonquera en només dos dies, la
Policia Nacional ha intervingut
prop de 110.000 euros. En els dos
casos, els ocupants dels vehicles
pretenien anar cap a França amb
grans quantitats de diners en me-
tàl·lic, cosa que no està permès.

El màxim que es pot portar al
cim són menys de 10.000 euros. Si
es porta més diners, cal declarar-
ho a la duana quan s’entra o surt
d’Espanya. En ambdós casos, no
s’havia produït i la policia va co-
missar els diners.

El primer dels fets es remunta
al dia 20 d’octubre. Els agents de
la Policia Nacional havia muntat
un control a la carretera i van veu-
re apropar-se un vehicle d’alta
gamma, de la marca Mercedes.
Van preguntar als dos ocupants
cap on anaven. Els van explicar

que venien de Madrid i anaven
cap a Itàlia. Els dos ocupants, de
nacionalitat xinesa, van ser iden-
tificats i posteriorment, els poli-
cies van escorcollar el vehicle.

Sota la roda de recanvi
La sorpresa va venir quan van ob-
rir el compartiment de la roda de
recanvi, en aquesta zona hi van lo-
calitzar que hi havia ocults molts
diners i també, van localitzar una
bossa de mà que contenia més
bitllets d’euros. La suma va donar
prop de 80.000 euros. Els diners
van quedar comissats pels poli-
cies i finalment, es va denunciar
el conductor per una infracció de
blanqueig de capitals. Mentre que
els diners van quedar disposiats
als responsables de duanes.

Cap de les dues persones que
anava en el vehicle comptava amb
antecedents policials. El denun-
ciat és un xinès de 49 anys. Amb-
dós viatjaven de Madrid cap a Ità-
lia amb un bon feix de bitllets.

Al cap de cinc dies d’aquesta in-
tervenció, en un altre control po-

licia, agents de la Policia Nacional
van realitzar una altra intervenció
de diners, però en aquest cas tam-
bé de droga. Els agents tenien
muntat el dispositiu de control al
peatge de l’autopista AP-7 en di-
recció França i van aturar un ve-
hicle de la marca Chrysler i amb
plaques de Romania. 

Ocult sota la tapisseria
A dins hi anava una parella -un
home i una dona. Els agents van
sospitar de la parella i en l’escor-
coll del vehicle van trobar-hi di-
vers contingut il·lícit. A sota la ta-

pisseria i en diverses parts del ve-
hicle van localitzar-hi diversos pa-
quets envasats al buit i un neces-
ser amb una gran quantitat de di-
ners en metàl·lic Hi havia 27.600
euros. A dins de les bosses al buit
hi havia droga. 

Després d’extreure-les i del pe-
satge, els agents del Cos Nacional
de Policia van comissar 15,6 qui-
los de marihuana, 5,18 quilos
d’haixix i també 59,3 d’amfetami-
na amb oli d’haixix així com algu-
na altra substància estupefaent.
Per aquest motiu, els agents van
detenir dos ciutadans romanesos.

Es tracta d’una dona de 47 anys i
un home, de 46. Ambdós van que-
dar detinguts per presumpte trà-
fic de drogues.

Es dona el cas que l’home
comptava amb antecedents poli-
cials a Espanya, mentre que la
dona encara no en tenia fins a
aquell moment. 

La Jonquera és un dels punts on
la Policia Nacional comissa més
droga de les comarques gironines,
en controls i operatius.

EVA BATLLE LA JONQUERA

La Policia Nacional intervé prop de 110.000
euros en només dos controls a la Jonquera 

Els diners i la droga comissada en
les intervencions. FOTO: CNP

Denunciat un ciutadà xinès per transportar
amb un company uns 80.000 euros ocultats
sota la roda de recanvi i en una bossa de mà

Detenen una parella per portar 15,6 quilos de
marihuana, 5 d’haixix i més de 27.000 euros 
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L’ALT EMPORDÀaltemporda@ddg.cat
CORREU ELECTRÒNIC

DdG ROSES

■ Més d’una trentena de volun-
taris i tècnics van anellar el 17 i 18
d’octubre  més de 1.500 ocells de
33 espècies al cap de Creus en el
marc del Cap de Creus Autumm
Weekend (CCAW), un esdeveni-
ment que aplega experts i volun-
taris del món de l’ornitologia per
participar a l’estudi de migració
d’aus al continent europeu. Es van
anellar més de 1.000 exemplars
més que l’any passat i, per primer
cop, un becadell comú, dos co-
lltorts i un pardal roquer. 

Els participants es van situar en
sis punts dins el Parc Natural: al
mas de Rabassers de Dalt, mas
Rabassers de Baix, embassament
de Rabassers, vall de Montjoi, vall
de Jóncols, i olivars de Roses. 

Les espècies més anellades, se-
gosn han informat el Departa-
ment de Territori i Sostenibilitat,
han estat el tallarol de casquet
(Sylvia atricapilla), amb 661
exemplars, el tallarol capnegre,
(Sylvia melanocephala), amb 431,
i el pit-roig (Erithacus rubecula),
amb 332. 

Destaquen l’anellament del be-
cadell comú (Gallinago gallina-
go) i dos colltorts (Jynx torquilla),
que no pertanyen a la família dels
passeriformes, i també un pardal
roquer (Petronia petronia). En els
tres casos és el primer cop que
s’anellaven. El becadell és poc
comú al parc, mentre que el co-
lltort és migrador i normalment
en aquesta època ja no es deixen
veure per la zona. Pel que fa al par-
dal roquer, cada vegada és  més
escàs.

També es van anellar alguns
exemplars que ja havien estat
anellats altre anys, la qual cosa
consideren que mostra la seva
predilecció per aquest espai. I dos

tallarols de casquet amb anelles
de Bèlgica i de la República Txeca
d’on probablement són originaris. 

Pel que fa a les espècies migra-
dores de llarga distància, que hi-
vernen al sud del Sàhara, s’ha ane-
llat un rossinyol comú (Luscinia
megarhynchos), quatre cotxes
cua-roges (Phoenicurus phoeni-
curus), una boscarla de canyar
(Acrocephalus scirpaceus), tres ta-
llarols grossos (Sylvia borin) i un
mastegatatxes (Ficedula hypoleu-
ca).

Seguiment científic
Les dades que es recullen es con-
sideren importants per  fer segui-
ment científic de manera conti-
nuada

Veure les tendències de les po-
blacions de les diferents espècies,
entre altres qüestions. 

En els propers mesos s’analit-
zaran les dades per tal de conèixer
les característiques de les aus que
s’aturen aquí i si hi ha diferències
segons l’hàbitat que utilitzen. 

Anellen més de 1.500 ocells
de 33 espècies al cap de Creus
Voluntaris i tècnics van
participar durant dos dies
en una jornada per l’estudi
de migració d’aus

Un Colltort que es va anellar durant la jornada. TERRITORI I SOSTENIBILITAT

ESTUDIS
Presència de ratpenat orellut
Durant les dues jornades es va
capturar un ratpenat orellut gris
(Plecotus austriacus) al mas de
Rabassers de Baix. Això va per-
metre constatar que l’espècie no
només s’alimenta a la plana, sinó
que aprofita altres zones humi-
des del parc com l’embassament
de Rabassers. La principal colò-

nia coneguda de l’espècie al parc
natural se situa al monestir de
Sant Pere de Rodes. Un segui-
ment realitzat fa uns anys va
permetre constatar on s’alimen-
taven i la importància que té el
monestir per a l’espècie que no
té altres refugis propers a la
zona on s’alimenta. 
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A partir del proper diumenge, 1 de novembre, l'Oficina de Turisme de Roses distribuirà
l 'àlbum Col·lecciona Sempre Roses a totes aquelles persones que presentin un tiquet de compra
d'algun dels establiments adherits a aquesta iniciativa. Al llarg de tot el mes de novembre, les
mateixes botigues repartiran sobres de cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus
clients puguin completar aquesta col·lecció fotogràfica.

L'Àrea de Promoció Econòmica de l 'Ajuntament de Roses i el comerç local de la població,
engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta, en aquesta ocasió basada en el
patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran les compres dels seus clients distribuint àlbums i
cromos amb imatges de diferents espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a
l 'ampli ventall de productes que els comerços de Roses ofereixen.

El nombre d'àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000 unitats. Per
completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre (cada sobre conté 5 cromos)
per cada compra realitzada en un dels establiments adherits a la campanya. El repartiment d'àlbums (a
l'Oficina de Turisme) i de sobres de cromos a les botigues es realitzarà de l'1 al 30 de novembre
o fins a la fi d'existències.

Aquesta iniciativa s'emmarca dins el programa Sempre Roses, una de les accions impulsades
conjuntament entre l'Ajuntament de Roses i l'empresariat del comerç local per incentivar l'activitat
comercial a la població a través de diferents accions, com campanyes promocionals amb obsequis i
avantatges per als clients, la creació d'un marketplace local, o la posada en marxa de diferents canals
de comunicació que donin a conèixer l'oferta i tota l'actualitat del comerç rosinc.

Més informació

Sis ciclistes empordanesos creuen el golf de Roses pedalant per l'aigua.

Roses posa inhibidors acústics per evitar els estornells.

Cadaqués fa una actuació de millora urbana al Colomer.

Rep les nostres newsletters al teu email APUNTA-T'HI

Enquestes
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celebrar Nadal amb familiars i
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ENQUESTA | ¿Creus que podrem celebrar Nadal amb
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l 'àlbum Col·lecciona Sempre Roses a totes aquelles persones que presentin un tiquet de compra
d'algun dels establiments adherits a aquesta iniciativa. Al llarg de tot el mes de novembre, les
mateixes botigues repartiran sobres de cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus
clients puguin completar aquesta col·lecció fotogràfica.

L'Àrea de Promoció Econòmica de l 'Ajuntament de Roses i el comerç local de la població,
engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta, en aquesta ocasió basada en el
patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran les compres dels seus clients distribuint àlbums i
cromos amb imatges de diferents espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a
l 'ampli ventall de productes que els comerços de Roses ofereixen.

El nombre d'àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000 unitats. Per
completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre (cada sobre conté 5 cromos)
per cada compra realitzada en un dels establiments adherits a la campanya. El repartiment d'àlbums (a
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Un àlbum de cromos amb fotografies de
Roses és la nova promoció comercial de
la Vila
 30/10/2020

Àlbums i cromos de la campanya de la campanya "Col·lecciona Sempre Roses"

Es tracta d’una campanya promocional conjunta de l’Àrea de Promoció
Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la Vila

A partir del proper diumenge, 1 de novembre, l’Oficina de Turisme de Roses
distribuirà l’àlbum “Col·lecciona Sempre Roses” a totes aquelles persones que
presentin un tiquet de compra d’algun dels establiments adherits a aquesta
iniciativa.

Al llarg de tot el mes de novembre, les mateixes botigues repartiran sobres de
cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus clients puguin completar
aquesta col·lecció fotogràfica. 

L’Àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la
població, engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta,
en aquesta ocasió basada en el patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran
les compres dels seus clients distribuint àlbums i cromos amb imatges de diferents
espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a l’ampli ventall de
productes que els comerços de Roses ofereixen.

El nombre d’àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000
unitats. Per completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre
(cada sobre conté 5 cromos) per cada compra realitzada en un dels establiments
adherits a la campanya. El repartiment d’àlbums (a l’Oficina de Turisme) i de sobres
de cromos a les botigues es realitzarà de l’1 al 30 de novembre o fins a la fi
d’existències.

Aquesta iniciativa s’emmarca dins el programa “Sempre Roses”, una de les accions
impulsades conjuntament entre l’Ajuntament de Roses i l’empresariat del comerç
local per incentivar l’activitat comercial a la població a través de diferents accions,
com campanyes promocionals amb obsequis i avantatges per als clients, la creació
d’un marketplace local, o la posada en marxa de diferents canals de comunicació
que donin a conèixer l’oferta i tota l’actualitat del comerç rosinc.

ESTABLIMENTS PARTICIPANTS EN LA CAMPANYA:

6U SURF

8. Sant Elm, 8. Tel.: 600515833

911 TALLER

66. Francesc Macià, 66. Tel.: 872266687 / 657932418

BIELS

1. Pi i Sunyer, 1. Tel.: 972256342

BOTIGA EMI

1. Mairó, 52 baixos. Tel.: 617735763

BREVATGES

10. Girona, 10. Tel.: 636529200

CENTRE D’ESTÈTICA CALÈNDULA

9. Ramón y Cajal, 9. Tel.: 972152680

DARI

37. Dr. Pi i Sunyer, 37. Tel.: 972243905

DESIGUAL ROSES

4. Dr. Pi i Sunyer, 4. Tel.: 972253551

EL RACÓ DE LES FLORS

43. Cap Norfeu, 43. Tel.: 972257299

EL RACÓ DELS PEQUES

Rambla Riera Ginjolers, 89. Tel.: 628032813

EROS TOT PÈL

Av. Montserrat, 26. Tel.: 972253981

ESPAI MOBLES

131. Puig Rom, 131. Tel.: 652039262

FARMÀCIA MARTA BOSCH

Av. Tarragona, 93-95. Tel.: 972458226

FLASH

Av. de Rhode, 197. Tel.: 972256667

FLORS MATEU

39. Girona, 39. Tel.: 972257021

FOUR CHILDREN

21. Sant Sebastià, 21. Tel.: 616663131

FRUITES I VERDURES ESTEVE

Av. Tarragona, 91. Tel.: 627926407

GALINDAINES

Av. Jaume I, 3. Tel.: 972151859

IDEES

Av. de Rhode, 87. Tel.: 695760802

INTIMA

Av. Jaume I, 25 baixos. Tel.: 972152414

J & J SABATERS

86. De la Trinitat, 86. Tel.: 629081462

KIMY CARAMELS, PREMSA I DETALLS

Rambla Riera Ginjolers, 31. Tel.: 972152818

MACH ONLY

20. Dr. Pi i Sunyer, 18-20. Tel.: 972252551

MACH ROSES

Av. Montserrat, 5-7. Tel.: 972151495

MOTOS SOLER

23. Dr. Barraquer, 23. Tel.: 972256892 / 608766679

OXBOW

48. Sant Sebastià, 48. Tel.: 693236159

PASTISSERIA CAIRÒ

5. Sant Elm, 5. Tel.: 972254515

PERFUMERIA CARME

30. Francesc Macià, 30. Tel.: 699830038

PERRUQUERIA DE LA O

38. Dr. Hermenegildo Arruga, 38. Tel.: 972254020

PLANA CARNISSERIA

Rambla Riera Ginjolers, 59. Tel.: 972257309

SA BOTIGUETA

Av. Jaume I, 29-31. Tel.: 615937504

TELEFONIA COSTA BRAVA

68. Castell de la Trinitat, 68. Tel.: 972459024 / 635267521

MERCAT MUNICIPAL

CARNISSERIA BLASI

Tel.: 972254254 

CARNISSERIA CA LA MAGDA

Tel.: 636390879 

FOTO JOSEP

Tel.: 972254241

JAMON JAMON

Tel.: 619433906

LA HUERTA

Tel.: 655908092

LA PEIXATERIA BAHIA 2

Tel.: 972974828 / 972254949

PASTISSERIA CAIRÓ

Tel.: 972254515

PERNILS MAROBEN

Tel.: 626560130

POLLASTRE DAURAT

Tel.: 972153610
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de Roses, Cap de Creus, Catalunya, Costa Brava, Empordà, Girona, Nova promoció comercial de Roses,
Oficina de Turisme de Roses, Roses, Vila de Roses
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la Vila
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Àlbums i cromos de la campanya de la campanya "Col·lecciona Sempre Roses"

Es tracta d’una campanya promocional conjunta de l’Àrea de Promoció
Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la Vila

A partir del proper diumenge, 1 de novembre, l’Oficina de Turisme de Roses
distribuirà l’àlbum “Col·lecciona Sempre Roses” a totes aquelles persones que
presentin un tiquet de compra d’algun dels establiments adherits a aquesta
iniciativa.

Al llarg de tot el mes de novembre, les mateixes botigues repartiran sobres de
cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus clients puguin completar
aquesta col·lecció fotogràfica. 

L’Àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la
població, engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta,
en aquesta ocasió basada en el patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran
les compres dels seus clients distribuint àlbums i cromos amb imatges de diferents
espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a l’ampli ventall de
productes que els comerços de Roses ofereixen.

El nombre d’àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000
unitats. Per completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre
(cada sobre conté 5 cromos) per cada compra realitzada en un dels establiments
adherits a la campanya. El repartiment d’àlbums (a l’Oficina de Turisme) i de sobres
de cromos a les botigues es realitzarà de l’1 al 30 de novembre o fins a la fi
d’existències.

Aquesta iniciativa s’emmarca dins el programa “Sempre Roses”, una de les accions
impulsades conjuntament entre l’Ajuntament de Roses i l’empresariat del comerç
local per incentivar l’activitat comercial a la població a través de diferents accions,
com campanyes promocionals amb obsequis i avantatges per als clients, la creació
d’un marketplace local, o la posada en marxa de diferents canals de comunicació
que donin a conèixer l’oferta i tota l’actualitat del comerç rosinc.
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Àlbums i cromos de la campanya de la campanya "Col·lecciona Sempre Roses"

Es tracta d’una campanya promocional conjunta de l’Àrea de Promoció
Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la Vila

A partir del proper diumenge, 1 de novembre, l’Oficina de Turisme de Roses
distribuirà l’àlbum “Col·lecciona Sempre Roses” a totes aquelles persones que
presentin un tiquet de compra d’algun dels establiments adherits a aquesta
iniciativa.

Al llarg de tot el mes de novembre, les mateixes botigues repartiran sobres de
cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus clients puguin completar
aquesta col·lecció fotogràfica. 

L’Àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la
població, engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta,
en aquesta ocasió basada en el patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran
les compres dels seus clients distribuint àlbums i cromos amb imatges de diferents
espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a l’ampli ventall de
productes que els comerços de Roses ofereixen.

El nombre d’àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000
unitats. Per completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre
(cada sobre conté 5 cromos) per cada compra realitzada en un dels establiments
adherits a la campanya. El repartiment d’àlbums (a l’Oficina de Turisme) i de sobres
de cromos a les botigues es realitzarà de l’1 al 30 de novembre o fins a la fi
d’existències.

Aquesta iniciativa s’emmarca dins el programa “Sempre Roses”, una de les accions
impulsades conjuntament entre l’Ajuntament de Roses i l’empresariat del comerç
local per incentivar l’activitat comercial a la població a través de diferents accions,
com campanyes promocionals amb obsequis i avantatges per als clients, la creació
d’un marketplace local, o la posada en marxa de diferents canals de comunicació
que donin a conèixer l’oferta i tota l’actualitat del comerç rosinc.

ESTABLIMENTS PARTICIPANTS EN LA CAMPANYA:

6U SURF

8. Sant Elm, 8. Tel.: 600515833

911 TALLER

66. Francesc Macià, 66. Tel.: 872266687 / 657932418

BIELS

1. Pi i Sunyer, 1. Tel.: 972256342

BOTIGA EMI

1. Mairó, 52 baixos. Tel.: 617735763

BREVATGES

10. Girona, 10. Tel.: 636529200

CENTRE D’ESTÈTICA CALÈNDULA

9. Ramón y Cajal, 9. Tel.: 972152680

DARI

37. Dr. Pi i Sunyer, 37. Tel.: 972243905

DESIGUAL ROSES

4. Dr. Pi i Sunyer, 4. Tel.: 972253551

EL RACÓ DE LES FLORS

43. Cap Norfeu, 43. Tel.: 972257299

EL RACÓ DELS PEQUES

Rambla Riera Ginjolers, 89. Tel.: 628032813

EROS TOT PÈL

Av. Montserrat, 26. Tel.: 972253981

ESPAI MOBLES

131. Puig Rom, 131. Tel.: 652039262

FARMÀCIA MARTA BOSCH

Av. Tarragona, 93-95. Tel.: 972458226

FLASH

Av. de Rhode, 197. Tel.: 972256667
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39. Girona, 39. Tel.: 972257021

FOUR CHILDREN

21. Sant Sebastià, 21. Tel.: 616663131
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Àlbums i cromos de la campanya de la campanya "Col·lecciona Sempre Roses"

Es tracta d’una campanya promocional conjunta de l’Àrea de Promoció
Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la Vila

A partir del proper diumenge, 1 de novembre, l’Oficina de Turisme de Roses
distribuirà l’àlbum “Col·lecciona Sempre Roses” a totes aquelles persones que
presentin un tiquet de compra d’algun dels establiments adherits a aquesta
iniciativa.

Al llarg de tot el mes de novembre, les mateixes botigues repartiran sobres de
cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus clients puguin completar
aquesta col·lecció fotogràfica. 

L’Àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la
població, engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta,
en aquesta ocasió basada en el patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran
les compres dels seus clients distribuint àlbums i cromos amb imatges de diferents
espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a l’ampli ventall de
productes que els comerços de Roses ofereixen.

El nombre d’àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000
unitats. Per completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre
(cada sobre conté 5 cromos) per cada compra realitzada en un dels establiments
adherits a la campanya. El repartiment d’àlbums (a l’Oficina de Turisme) i de sobres
de cromos a les botigues es realitzarà de l’1 al 30 de novembre o fins a la fi
d’existències.

Aquesta iniciativa s’emmarca dins el programa “Sempre Roses”, una de les accions
impulsades conjuntament entre l’Ajuntament de Roses i l’empresariat del comerç
local per incentivar l’activitat comercial a la població a través de diferents accions,
com campanyes promocionals amb obsequis i avantatges per als clients, la creació
d’un marketplace local, o la posada en marxa de diferents canals de comunicació
que donin a conèixer l’oferta i tota l’actualitat del comerç rosinc.
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Tots Sants amb responsabilitat
 30/10/2020

Horaris i mesures per visitar el cementiri municipal de Roses per a Tots Sants

L’Ajuntament de Roses ha establert uns horaris per visitar el cementiri municipal
durant els dies 30 i 31 d’octubre i 1 de novembre, el qual s’ha fixat entre les 8 del
matí fins a les 18:30 hores, i no es podrà accedir des de les 18.15 hores.

D’altra banda, destacar que la Missa de Difunts que se celebra tradicionalment el dia
2 de novembre al cementiri, enguany queda suspesa amb motiu de les restriccions
establertes per la Covid-19
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La Policia Local de Roses inicia els
controls d’entrada i sortida a la Vila
 30/10/2020

La Policia Local de Roses fent un control de confinament municipal

Controls que tenen per a objectiu evitar la mobilitat entre municipis de cares a
evitar l’expansió de la Covid-19  

Aquest matí la Policia Local de Roses ha iniciat el controls per complir el
confinament perimetral que restringeix la mobilitat entre municipis els caps de
setmana.

Així, des d’avui divendres i fins les 6 de dilluns tants els agents de seguretat
municipal com els Mossos d’Esquadra aniran controlant, com a mesura de
prevenció, qui entra i qui surt a Roses sense una justificació per poder-se desplaçar.

El regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana, fa una crida a la ciutadania per a
evitar desplaçaments “perquè més enllà de complir les normes, és tracta d’una
responsabilitat personal per evitar totes les interaccions i contactes tal i com
sigui possible per tal que les mesures restrictives es rebaixin quan abans millor
de cares a poder reactivar l’economia”.

Les persones que incompleixen el confinament municipal sense justificació poden
rebre una multa de 300 euros com a mínim.
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HOME ROSES MUNICIPI HORARIS I MESURES CEMENTIRI MUNICIPAL PER A TOTS SANTS

Us informem dels horaris d’obertura i les condicions establertes per a l’accés

al Cementiri Municipal de Roses durant els dies 30 i 31 d’octubre i 1 de

novembre. D’altra banda, us comuniquem que la Missa de Difunts que se

celebra tradicionalment el dia 2 de novembre al cementiri, enguany queda

suspesa amb motiu de les restriccions establertes per la Covid19

Consulteu les mesures aquí
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Les poblacions turístiques
no van patir, ahir, aglome-
racions i, majoritària-
ment, la gent van respec-
tar els confinaments mu-
nicipals. Tot i que una part
d’alcaldes i regidors con-
sultats per aquest rotatiu
reconeixen que hi havia
més gent ocupant segones
residències, creuen que la
majoria d’aquests despla-
çaments es van fer dijous.
Ahir al matí, els carrers no
estaven plens, les botigues
i els mercats, tampoc i als
aparcaments d’alguns
municipis de muntanya,
que aquestes darreres set-
manes havien estat plens
de gom a gom, pràctica-
ment no hi havia cotxes.

“De trobar-nos amb els
aparcaments al cent per
cent i gent pertot arreu,
ara, hem passat a l’altra
extrem i, ahir a les dotze
del migdia, a l’aparcament
de Can Ferro no hi havia
cotxes”, comenta l’alcalde
de Santa Pau, Josep Com-
panys, que reconeix que
s’hauria d’intentar trobar
l’equilibri entre el que pas-
sava aquestes darreres
setmanes i l’aspecte “deso-
lador” del municipi d’ahir,
perquè hi ha veïns que vi-
uen el turisme. Reconeix,
però, que la situació sani-
tària és crítica al país i que
“si la gent reacciona bé,
evitarem el tancament do-
miciliari”.

A Camprodon, també
“hi havia molta quietud” i,
en alguns moments del
dia, es van poder veure
carrers totalment buits.
Des de l’Ajuntament, se-

gons reconeix l’alcalde,
Xavier Guitart, es va de-
tectar que, dijous a la tar-
da nit, es van obrir sego-
nes residències, però, com
que van anar al municipi
molt esglaonadament, “no
es va notar i ara la gent és a
casa”. “Només demano a
la gent, tant els de primera
residència com els de se-
gona, que compleixin la
normativa”, comenta.

On sí s’ha detectat més
gent de l’habitual, però no
només aquest cap de set-
mana, és al Port de la Sel-
va, que, des que es va ini-
ciar la pandèmia, han
crescut habitants empa-
dronats al municipi: han
passat de 952 habitants el

12 de març als més de
1.000 aquests dies. I això
ha passat perquè algunes
famílies han decidit con-
vertir la segona residència
en la residència habitual,

fent teletreball i escolarit-
zant els fills al municipi.
L’alcalde, Josep Maria
Cervera, comenta que és
difícil saber si hi ha més
gent o no que altres setma-
nes: “Algú hi ha, perquè hi

ha aparcaments més
plens, però no sé dir si són
de cap de setmana o no.”
Cervera va dir que, ahir,
no es van muntar controls
per detectar incompli-
ments i apel·la a la respon-
sabilitat individual i al sen-
tit comú de la gent per aju-
dar a remetre la corba de
contagis.

A Roses, ahir, no hi va
haver aglomeracions i, se-
gons va explicar el regidor
de seguretat ciutadana,
Joan Plana, divendres es
van trobar “molts ciuta-
dans francesos que volien
sortir del municipi per tor-
nar a l’Estat francès”.
Igual que va passar a Bla-
nes, hi havia moviments

difícils de controlar, per-
què aquests dies es visiten
els cementiris. Aquest cap
de setmana, segons han
explicat des de Blanes,
han estat més permissius,
perquè és Tot Sants, però
la setmana vinent hi hau-
rà més controls.

Malgrat els descens de
moviment, hi ha munici-
pis que sí que han hagut de
posar sancions. És el cas
de Lloret de Mar, que ahir
va posar 36 denúncies –13
per mobilitat entre muni-
cipis, 5 per no portar mas-
caretes i les altres relacio-
nades amb la Covid–, i de
Castell-Platja d’Aro, on, en
els controls del matí, es
van aixecar 7 actes i tam-

bé les 8 sancions per sal-
tar-se el toc de queda que
es van posar divendres a
Sant Feliu de Guíxols.
Tant a Lloret de Mar com a
Castell-Platja d’Aro i Sant
Feliu de Guíxols, la per-
cepció dels alcaldes és que
no hi havia hagut un incre-
ment de gent als munici-
pis i les ciutats “estaven
tranquil·les i amb molta
calma”. Reconeixen que hi
podria haver un incre-
ment de gent a les segones
residències.

De tranquil·litat també
en van parlar a Palamós,
fins al punt que al mercat
municipal “hi havia
menys gent que la setma-
na passada”. ■

Imma Bosch
GIRONA

Tranquil·litat als
municipis turístics
AGLOMERACIONS · No hi ha hagut aglomeracions i majoritàriament la gent ha respectat les restriccions SEGONES
RESIDÈNCIES · Per evitar sancions, molta gent va aprofitar el dijous per traslladar-se a les segons residències

Calella de Palafrugell amb poca gent
a la platja i passejant, i un dels carrers
comercials de Camprodon pràcticament
buit ■ MANEL LLADÓ I JORDI CASAS

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Els alcaldes
apel·len a la
responsabilitat
de la gent

Els efectes del coronavirus

Comarques Gironines
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E
l Far de Roses es va
encendre per primer
cop l’1 de setembre
de 1864. A 24 metres
sobre el nivell del
mar, visible des de 19

milles (35 quilòmetres mar en-
dins), formava part d’un pla gene-
ral d’enllumenat de costes i ports
durant el regnat d’Isabel II  i «tenia
una doble funció imprescindible:
indicar la situació del port i l’extrem
sud del cap de Creus», es destaca al
llibre Els Fars de Catalunya. Aques-
ta construcció a la Punta de Pon-
cella  és un dels llums per als nave-
gants que hi ha hagut des del segle
XIV. Des de fa 15 anys s’espera re-
convertir en un espai cultural amb
servei de restauració. Aprovat el
canvi d’usos recentment, ara es tre-
balla a detallar el projecte.

El futur dels fars com el de Ro-
ses està «en el paper com a testi-
monis de formes de vida i de tre-
ball pertanyents a temps pretèrits,
alhora que en el seu valor arqui-
tectònic i paisatgístic», remarca el
llibre Els Fars de Catalunya. Per
això, són molts els fars que s’han
reconvertit en espais amb altres
usos vinculats a la història i el mar.

La seva existència va lligada,
per exemple, a una professió avui
gairebé desapareguda, la dels fa-
rers, i a la necessitat dels mariners
de disposar de senyals per arribar
amb seguretat a la costa. Els can-
vis tecnològics han anat fent evo-
lucionar la forma d’il·luminació.
Dels llums d’oli, parafina, al petro-
li. I el 1921, l’electricitat. La plaça
va ser suprimida definitivament a
Roses l’any 1999 perquè es va au-
tomatitzar el funcionament i el
seu control remot.

A Roses hi hagué la primera fa-
ronera de l’estat, Eloïsa Trull Sa-
nés, que va exercir com a torrera
auxilar interina el juny de 1930,
segons la documentació de l’Arxiu
de Roses recollida de les dades de
l’historiador David Moré, «men-
tre el ministeri no resolia la petició
efectuada pel seu pare perquè
s’habilités provisionalment la
seva filla per exercir funcions de
torrer auxiliar»».  Felipe Peña Flo-
res fou l’últim que es va jubilar, el
1976. 

El far es va construir a la punta
de Poncella, a tocar el puig Rom i
el castell de la Trinitat, on hi hagué
un antic far.  Al terreny hi havia ha-
gut un destacament miliar a la
costa, la bateria de Sant Antoni. Té
una superfície de 4.448 metre
quadrats i dues edificacions. Es va
inaugurar juntament amb el de
cala Nans de Cadaqués, els dos
fars que cobreixen l’accidentada
costa de cap de Creus.

El pla contemplava que el far,
juntament amb el de l’Estartit, a
les illes Medes, permetessin a les
embarcacions tenir coberta tota
aquesta àrea. 

L’edifici ha patit diferents epi-

sodis, com un incendi el 1881 o
l’ocupació militar des del 1937
fins a mitjans de segle. 

Des de fa 15 anys, l’Ajuntament
intenta donar un nou ús a l’equi-
pament. Unes obres el 2015 van
permetre posar al descobert la ba-
teria de Sant Antoni de l’antic des-
tacament miliar. Això va alentir el
projecte, al qual s’han hagut de fer
canvis. 

El regidor de Cultura, Èric Ibà-
ñez, explicava a Diari de Girona
que va obligar a fer una modifica-
ció a la concessió obtinguda sobre
el far i al planejament. I el 5 d’oc-

tubre, el departament d’Urbanis-
me de Girona va aprovar definiti-
vament admetre nous usos cultu-
rals al far per tal que l’Ajuntament
pugui tirar endavant  el projecte
per rehabilitar els dos edificis –el
far i el  baluard de Sant Antoni.

El projecte inclou fer més ac-
cessible l’entorn creant un espai
cultural relacionat amb el patri-
moni i complementar-lo amb un
bar restaurant. Ara, l’Ajuntament
està acabant de detallar el projec-
te cultural i d’usos que inclourà
també posar en valor la bateria
construïda per protegir el port.

El Far de Roses,
camí de navegants

CRÒNICA

Carme Vilà
ROSES

L’Ajuntament ha
canviat els usos
per impulsar un
equipament
cultural amb un
petit espai de
restauració

Sobre aquestes línies, el Far de
Roses, i a la imatge inferior, una
fotografia antiga. FOTO 1: GERARD

BLANCHÉ/FOTO 2: ROSESPÈDIA. 

1864
INAUGURAT
El pla del regnat 
d’Isabel II
 La seva construcció es va apro-
var per una Reial Ordre del 14 d'oc-
tubre del 1862, com consta a la me-
mòria del «Proyecto de un faro de
4º orden para el golfo de Rosas»
dins el Plan General de Alumbra-
miento de Costas y Puertos (1847).

LLUM DE MAR 
des del segle XIV
fins avui 
Roses és una vila marinera
on el mar i la terra s’uneixen
des de fa segles. Corsaris,
moros i pirates han trepitjat
aquesta costa marcada tam-
bé per diverses guerres que
l’han bomardejada. Els vai-
xells hi arribaven i necessita-
ven seguretat, punts de refe-
rència per arribar fins a terra
ferma. La badia ofereix més
seguretat, però el cap de
Creus és una costa accidenta-
da i difícil per a la navegació.
Per això té una llarga tradició
de llums de mar. Segons l’Ar-
xiu de Roses, està documen-
tat almenys des de 1304,
quan estava situat al castell
de la Trinitat, construït per
Carles I. Fins i tot va donar
nom al topònim puig des Far.
Des de llavors i fins avui, la
llum ha guiat els vaixells. 
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Ferran Adrià anuncia nova
convocatòria de professionals per
treballar a elBulli1846
Aquest cop s'ha escollit de temàtica la història i com la seva comprensió pot ajudar a
crear

ACN  31.10.2020 | 16:46

El responsable d'El Bulli Foundation, Ferran Adrià, al Tech Spirit a la Llotja de Mar, el 25 de febrer del 2020. FOTO: Pere
Francesch

Ferran Adrià ha anunciat aquest dissabte, 31 d'octubre, la segona convocatòria de professionals per
poder treballar a elBulli1846, el seu nou projecte de la cala Montjoi de Roses. Les bases estan
penjades a la pàgina web de la fundació i els aspirants podran apuntar-se des d'aquest diumenge 1 de
novembre fins el 15 de desembre.

La selecció final de candidats es farà el 20 de gener i els escollits passaran a integrar l'equip que
treballarà a elBulli1846 al costat de Ferran Adrià, durant tres mesos. Aquesta vegada, la temàtica
escollida ha estat com la comprensió de la història pot ajudar a crear elaboracions
gastronòmiques. Ferran Adrià explica en un vídeo que han renovat la cuina que passa a ser, en part,
sala expositora. El xef s'ha fet ressò d'aquesta convocatòria a través de les xarxes socials.

Con mucha ilusión, ponemos en marcha la 2ª Convocatoria de #elBulli1846, en la que
reflexionaremos sobre cómo conocer y comprender la historia ayuda a crear. Puedes ver las bases y
enviar tu solicitud en nuestra web https://t.co/WeUSnRfag0. pic.twitter.com/Y5qg5vkkXA

— Ferran Adrià (@ferranadria) October 31, 2020

Més informació

Sis ciclistes empordanesos creuen el golf de Roses pedalant per l'aigua.

Roses promou un àlbum de cromos amb fotos de la vila.

Mindan a judici el 17 de novembre per la imputació del referèndum de l'1-O.
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Ferran Adrià ha anunciat aquest dissabte, 31 d'octubre, la segona convocatòria de professionals per
poder treballar a elBulli1846, el seu nou projecte de la cala Montjoi de Roses. Les bases estan
penjades a la pàgina web de la fundació i els aspirants podran apuntar-se des d'aquest diumenge 1 de
novembre fins el 15 de desembre.

La selecció final de candidats es farà el 20 de gener i els escollits passaran a integrar l'equip que
treballarà a elBulli1846 al costat de Ferran Adrià, durant tres mesos. Aquesta vegada, la temàtica
escollida ha estat com la comprensió de la història pot ajudar a crear elaboracions
gastronòmiques. Ferran Adrià explica en un vídeo que han renovat la cuina que passa a ser, en part,
sala expositora. El xef s'ha fet ressò d'aquesta convocatòria a través de les xarxes socials.

Con mucha ilusión, ponemos en marcha la 2ª Convocatoria de #elBulli1846, en la que
reflexionaremos sobre cómo conocer y comprender la historia ayuda a crear. Puedes ver las bases y
enviar tu solicitud en nuestra web https://t.co/WeUSnRfag0. pic.twitter.com/Y5qg5vkkXA

— Ferran Adrià (@ferranadria) October 31, 2020
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La 5ª edició del ‘Cap de Creus Autumn
Weekend’ es tanca amb més de 1.500
ocells anellats
 31/10/2020

Un colltors anellat durant el 'Cap de Creus Autumn Weekend’

Respecte de l’any passat, s’han anellat més de 1.000 exemplars més, i per primer
cop un becadell comú, dos colltorts, i un pardal roquer

El Parc Natural de Cap de Creus va acollir els passats 17 i 18 d’octubre la 5ª edició
del ‘Cap de Creus Autumn Weekend’ (CCAW), un esdeveniment que reuneix des del
2015, persones expertes i voluntàries vinculades al món de l’ornitologia, per
participar en l’estudi de la migració d’aus al continent europeu. Amb el suport de
l’Institut Català d’Ornitologia, enguany hi han participat més d’una trentena de
persones d’arreu de Catalunya, i també de Menorca i Suècia. Han pogut anellar 1.595
exemplars de 33 espècies diferents, la qual cosa suposa més de 1.000 aus més que
el 2019, quan es van anellar 562 ocells de 27 espècies. 

La trobada s’ha celebrat extremant les precaucions, i seguint les mesures de
seguretat derivades de la COVID-19. De fet, les activitats d’educació ambiental que
habitualment se celebren amb motiu d’aquest esdeveniment, com ara els guiatges
als punts d’anellament per a conèixer aquesta activitat científica finalment es van
anul·lar. 

La prospecció s’ha dut a terme en sis localitats diferents dins del Parc Natural de
Cap de Creus. En concret, a mas de Rabassers de Dalt, mas Rabassers de Baix,
embassament de Rabassers, vall de Montjoi, vall de Jóncols, i olivars de Roses. Ha
permès obtenir dades biomètriques i fenològiques que complementen el
coneixement dels ocells en aquest espai natural. 

Per nombre, les espècies més anellades han estat el tallarol de casquet (Sylvia
atricapilla), amb 661 exemplars, el tallarol capnegre, (Sylvia melanocephala), amb
431, i el pit-roig (Erithacus rubecula), amb 332. A més, per primer cop, s’ha
aconseguit anellar al parc un becadell comú (Gallinago gallinago) i dos colltorts
(Jynx torquilla), que no pertanyen a la família dels passeriformes, i també un pardal
roquer (Petronia petronia). El becadell és poc comú al parc, mentre que el colltort és
migrador i normalment en aquesta època ja no es deixen veure per la zona. Pel que
fa al pardal roquer, cada vegada ésnhj. més escàs. 

Del total, s’han anellat diversos exemplars que ja s’havien anellat els anys anteriors
a la mateixa zona, la qual cosa mostra la seva predilecció per aquest espai. També
dos tallarols de casquet amb anelles de Bèlgica i de la República Txeca, d’on
possiblement són originaris. 

Pel que fa a les espècies migradores de llarga distància, que hivernen al sud del
Sàhara, s’ha anellat un rossinyol comú (Luscinia megarhynchos), quatre cotxes cua-
roges (Phoenicurus phoenicurus), una boscarla de canyar (Acrocephalus scirpaceus),
tres tallarols grossos (Sylvia borin) i un mastegatatxes (Ficedula hypoleuca). 

L’anàlisi estadística de les dades, que es durà a terme en els propers mesos,
permetrà conèixer les característiques dels ocells en aquesta aturada i si hi ha
diferències segons l’hàbitat que utilitzen. Aquest tipus d’activitats són molt
importants a l’hora de fer seguiments científics  de manera continuada i periòdica al
llarg dels anys. Permetrà a mig termini veure tendències en les poblacions  de les
diferents espècies i també l’ús dels diferents espais estudiats.

Ratpenats orelluts a més zones humides del parc

L’estudi també ha permès
capturar un ratpenat orellut
gris o meridional (Plecotus
austriacus) al mas de
Rabassers de Baix. La
principal colònia coneguda
de l’espècie al parc natural
se situa al monestir de Sant
Pere de Rodes. En un
seguiment realitzat fa uns
anys es va poder constatar
que normalment
s’alimenten a la plana de
l’Empordà seguint les taques arbrades que trobaven pel camí. La distància entre la
zona de refugi i la zona d’alimentació mostra la importància que té el monestir per a
aquesta espècie, i la manca de refugis adients més propers. Per això, el personal
expert considera una troballa important la constatació que també l’espècie aprofita
altres zones humides del parc, com l’embassament de Rabassers, per a alimentar-
se.
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La 5ª edició del ‘Cap de Creus Autumn
Weekend’ es tanca amb més de 1.500
ocells anellats
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Un colltors anellat durant el 'Cap de Creus Autumn Weekend’

Respecte de l’any passat, s’han anellat més de 1.000 exemplars més, i per primer
cop un becadell comú, dos colltorts, i un pardal roquer

El Parc Natural de Cap de Creus va acollir els passats 17 i 18 d’octubre la 5ª edició
del ‘Cap de Creus Autumn Weekend’ (CCAW), un esdeveniment que reuneix des del
2015, persones expertes i voluntàries vinculades al món de l’ornitologia, per
participar en l’estudi de la migració d’aus al continent europeu. Amb el suport de
l’Institut Català d’Ornitologia, enguany hi han participat més d’una trentena de
persones d’arreu de Catalunya, i també de Menorca i Suècia. Han pogut anellar 1.595
exemplars de 33 espècies diferents, la qual cosa suposa més de 1.000 aus més que
el 2019, quan es van anellar 562 ocells de 27 espècies. 

La trobada s’ha celebrat extremant les precaucions, i seguint les mesures de
seguretat derivades de la COVID-19. De fet, les activitats d’educació ambiental que
habitualment se celebren amb motiu d’aquest esdeveniment, com ara els guiatges
als punts d’anellament per a conèixer aquesta activitat científica finalment es van
anul·lar. 

La prospecció s’ha dut a terme en sis localitats diferents dins del Parc Natural de
Cap de Creus. En concret, a mas de Rabassers de Dalt, mas Rabassers de Baix,
embassament de Rabassers, vall de Montjoi, vall de Jóncols, i olivars de Roses. Ha
permès obtenir dades biomètriques i fenològiques que complementen el
coneixement dels ocells en aquest espai natural. 

Per nombre, les espècies més anellades han estat el tallarol de casquet (Sylvia
atricapilla), amb 661 exemplars, el tallarol capnegre, (Sylvia melanocephala), amb
431, i el pit-roig (Erithacus rubecula), amb 332. A més, per primer cop, s’ha
aconseguit anellar al parc un becadell comú (Gallinago gallinago) i dos colltorts
(Jynx torquilla), que no pertanyen a la família dels passeriformes, i també un pardal
roquer (Petronia petronia). El becadell és poc comú al parc, mentre que el colltort és
migrador i normalment en aquesta època ja no es deixen veure per la zona. Pel que
fa al pardal roquer, cada vegada ésnhj. més escàs. 

Del total, s’han anellat diversos exemplars que ja s’havien anellat els anys anteriors
a la mateixa zona, la qual cosa mostra la seva predilecció per aquest espai. També
dos tallarols de casquet amb anelles de Bèlgica i de la República Txeca, d’on
possiblement són originaris. 

Pel que fa a les espècies migradores de llarga distància, que hivernen al sud del
Sàhara, s’ha anellat un rossinyol comú (Luscinia megarhynchos), quatre cotxes cua-
roges (Phoenicurus phoenicurus), una boscarla de canyar (Acrocephalus scirpaceus),
tres tallarols grossos (Sylvia borin) i un mastegatatxes (Ficedula hypoleuca). 

L’anàlisi estadística de les dades, que es durà a terme en els propers mesos,
permetrà conèixer les característiques dels ocells en aquesta aturada i si hi ha
diferències segons l’hàbitat que utilitzen. Aquest tipus d’activitats són molt
importants a l’hora de fer seguiments científics  de manera continuada i periòdica al
llarg dels anys. Permetrà a mig termini veure tendències en les poblacions  de les
diferents espècies i també l’ús dels diferents espais estudiats.

Ratpenats orelluts a més zones humides del parc

L’estudi també ha permès
capturar un ratpenat orellut
gris o meridional (Plecotus
austriacus) al mas de
Rabassers de Baix. La
principal colònia coneguda
de l’espècie al parc natural
se situa al monestir de Sant
Pere de Rodes. En un
seguiment realitzat fa uns
anys es va poder constatar
que normalment
s’alimenten a la plana de
l’Empordà seguint les taques arbrades que trobaven pel camí. La distància entre la
zona de refugi i la zona d’alimentació mostra la importància que té el monestir per a
aquesta espècie, i la manca de refugis adients més propers. Per això, el personal
expert considera una troballa important la constatació que també l’espècie aprofita
altres zones humides del parc, com l’embassament de Rabassers, per a alimentar-
se.
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Un àlbum de cromos amb fotografies de Roses,
nova promoció comercial de Roses
31 d'Octubre de 2020

Roses.- A partir del proper diumenge, 1 de novembre, l’Oficina de Turisme de
Roses distribuirà l’àlbum “Col·lecciona Sempre Roses” a totes aquelles persones
que presentin un tiquet de compra d’algun dels establiments adherits a aquesta
iniciativa.

Al llarg de tot el mes de novembre, les mateixes botigues repartiran sobres de
cromos per cada compra realitzada, per tal que els seus clients puguin completar
aquesta col·lecció fotogràfica.
L’Àrea de Promoció Econòmica de l’Ajuntament de Roses i el comerç local de la
població, engeguen aquest novembre una nova campanya promocional conjunta,
en aquesta ocasió basada en el patrimoni rosinc. Al llarg de tot el mes, gratificaran
les compres dels seus clients distribuint àlbums i cromos amb imatges de
diferents espais patrimonials del municipi, on també apareixen referències a
l’ampli ventall de productes que els comerços de Roses ofereixen.
El nombre d’àlbums que es distribuiran a canvi dels tiquets de compra és de 1.000
unitats. Per completar la col·lecció, els veïns i veïnes de Roses obtindran un sobre
(cada sobre conté 5 cromos) per cada compra realitzada en un dels establiments
adherits a la campanya. El repartiment d’àlbums (a l’Oficina de Turisme) i de
sobres de cromos a les botigues es realitzarà de l’1 al 30 de novembre o fins a la fi
d’existències.
Aquesta iniciativa s’emmarca dins el programa “Sempre Roses”, una de les accions
impulsades conjuntament entre l’Ajuntament de Roses i l’empresariat del comerç
local per incentivar l’activitat comercial a la població a través de diferents accions,
com campanyes promocionals amb obsequis i avantatges per als clients, la
creació d’un marketplace local, o la posada en marxa de diferents canals de
comunicació que donin a conèixer l’oferta i tota l’actualitat del comerç rosinc.

Arxivat com a: Alt Empordà, Comerç, Societat
Etiquetat com a: ajuntament de Roses, Alt Empordà, campanya, comerç, cultura patrimoni,
promoció econòmica, Roses, societat
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ALBERT SOLER PLATJA D’ARO

■ Potser no és el millor moment
per editar un llibre de rutes turís-
tiques, encara que aquestes siguin
culturals i de benestar. Però ningú
sabia que actualment ens troba-
ríem sense possibilitats de fer cap
altra ruta que no sigui la d’anar a
treballar. I com que no hi ha mal
que duri cent anys, un dia o altre
aquest llibre serà útil als que vul-
guin gaudir d’una Costa Brava di-
ferent.  La nova publicació digital
Un viaje sensorial: Rutas cultura-
les y del bienestar por la Costa Bra-
va, editada íntegrament en caste-
llà pel Patronat de Turisme Costa
Brava Girona i escrita per la foto-
periodista Kris Ubach, s’adreça -
segons el mateix Patronat- a tots
els usuaris «interessats a gaudir
d’unes vacances i d’activitats cen-
trades en la recerca del benestar
holístic». 

El nou llibre electrònic gratuït
se centra a donar a conèixer acti-
vitats i experiències de benestar i
cultura a la Costa Brava i al Pirineu
de Girona, entre usuaris i visitants
interessats a gaudir d’unes vacan-
ces i d’activitats relacionades amb
la cultura i la recerca del benestar.  

Titulat Un viaje sensorial: Rutas
culturales y del bienestar por la
Costa Brava, consta de 55 pàgines
i està dividit en quatre capítols de-
dicats a diverses rutes temàtiques:
la ruta de les herbes mediterrà-
nies, de Blanes a l’Escala; la ruta
de l’aigua, de Caldes de Malavella

a Girona; la ruta de la consciència,
de Caldes de Malavella a Roses, i
la ruta dels sabors, de Girona a
Castelló d’Empúries. Cada capítol
conté diverses fotografies de gran
qualitat dels diferents equipa-
ments i d’experiències incloses,
una guia pràctica que resumeix vi-
sualment els continguts princi-
pals de cada secció i una fitxa tèc-
nica de cadascuna de les empre-
ses. En funció del contingut, tam-

bé es publiquen cites, receptes i
suggeriments adequats a cadas-
cuna de les rutes.

Aquest nou projecte editorial
neix de la col·laboració de dos
clubs de màrqueting de producte
del Patronat de Turisme, el Club
de Cultura i Identitat i el Club de
Salut i Benestar. D’una banda, la
publicació busca posar en valor
les experiències i els productes lo-
cals i les persones que hi ha darre-

re de cada equipament i experièn-
cia. 

D’altra banda, la publicació
contribueix a posicionar la desti-
nació en l’àmbit del turisme de sa-
lut i benestar i el turisme cultural.  

Fotògrafa reconeguda
«Jardines exuberantes. Aroma a
espliego, romero y laurel. Anti-
guos caminos de contrabandis-
tas. Una tisana de la antigua Gre-

cia. Tratamientos milenarios so-
bre la piel. Ríos, fuentes medieva-
les y aljibes. Las termas de la Vía
Augusta. El sonido del viento y el
tacto de un tronco. Respirar hon-
do, sentir y sentirse. Semillas y mi-
cro-algas. Pan recién horneado.
Siglos de sabiduría artesanal».
Així és la introducció del llibre, es-
crit per la pròpia autora, i que ja
indica per on aniran les coses, po-
sant l’accent en el benestar del
viatger.

Curiosament, la pàgina web
que ofereix la possibilitat de des-
carregar gratuïtament el llibre
pregunta de quin país és l’usuari
que el demana, però en tots els ca-
sos el llibre es descarrega en cas-
tellà, l’únic idioma en què està
disponible. Almenys fins al mo-
ment.

L’autora des textos i les fotos,
Kris Ubach,  nascuda a Barcelona,
és viatgera, fotògrafa i des de fa
quinze anys és fotoperiodista pro-
fessional especialitzada en viatges
i turisme. Realitza reportatges es-
crits i gràfics per a nombroses re-
vistes i periòdics d'àmbit nacional
i internacional, a més de partici-
par en l'edició d'algunes guies de
viatges. 

A més, és col·laboradora habi-
tual en publicacions especialitza-
des com a Viajes National Geo-
graphic, Conde Nast Travelero De
Viajes, entre d’altres, així com en
els suplements de diaris com La
Vanguardia, El Mundo o El País.

El text, en castellà, està dividit en quatre capítols dedicats a diferents rutes temàtiques: de les herbes mediterrànies, de
l’aigua, de la consciència i dels sabors d’abans L’autora del text i les fotos és Kris Ubach, especialitzada en viatges i turisme

Editen el primer llibre electrònic de rutes
culturals i de benestar a la Costa Brava

Pagina d’inici a partir de la qual és possible descarregar-se el llibre gratuïtament PTCBG
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■ La plataforma d'usuaris del
tren convencional Defensem el
tren de l'Empordà va fer públic
ahir un comunicat en què dema-
na un canvi de política ferroviària,
especialment en l'estratègica i
fronterera línia R11 (Barcelona,
Girona, Figueres, Portbou / Cer-
vera de la Marenda), atesa l'ex-
cepcionalitat causada per la pan-
dèmia de covid-19.

«Des de Defensem el Tren de
l'Empordà considerem que Renfe
i Adif haurien de procurar que els
nostres trens no vagin massa
massificats, sobretot en hores

punta, per la qual cosa pensem
que caldria doblar els combois i
augmentar el material mòbil en
general, per tal de poder guardar
les distàncies, tal com diuen tots
els protocols anticovid19», van
assenyalar els representants de la
plataforma en el seu comunicat,
en el qual també van afegir: «No
entenem per què a la nostra línia,
R11, no existeix gel hidroalcohò-
lic ni al tren ni a les estacions, es-
pecialment a les de Portbou,
Llançà i Figueres».

Els usuaris del tren manifesten
que «s'està creant molt de males-
tar pels retards, gairebé diaris,
d'ençà de fa uns mesos, a causa
de les obres d'Adif al soterrani de
l'estació de Barcelona-Sants».  I és
per aquesta raó que demanen
que Renfe i Adif es coordinin mi-
llor i que informin d'una manera
més adequada e-ls viatgers.

«Des de Defensem el tren de
l'Empordà estem molt preocu-
pats perquè no se'ns informa de
res sobre la recuperació de la línia

RG1, des de Blanes fins a Girona,
Figueres, Portbou, Cervera de la
Marenda», manifesten, i per això
fan aquesta crida: «Considerem

que la societat civil gironina i alt-
empordanesa, les patronals
FOEG, PIMEC, la Cambra de Co-
merç de Girona, els sindicats
UGT, CCOO, CGT i CSC, així com
els ajuntaments ferroviaris impli-
cats, els consells comarcals de
l'Alt i el Baix Empordà, el Gironès
i la Selva, i la Diputació de Girona
haurien de dirigir-se, escriure
cartes i comunicats a Renfe i Adif,
tot demanant quan pensen recu-
perar la línia RG1 i quan se solu-
cionarà l'endèmic problema dels
retards i de la manca de gel hi-
droalcohòlic al tren i les esta-
cions».

Insten els partits a actuar
La plataforma també ha instat els
diferents partits polítics gironins
amb representació al Congrés
dels Diputats i al Senat a presen-
tar preguntes i mocions parla-
mentàries, «per saber per què es
produeixen aquestes disfuncions
i perquè se solucioni d'una vega-
da per totes aquesta situació, que
representa una greu injustícia so-
cial i un atac flagrant a l'equilibri
territorial».

Defensem el Tren de l’Empordà demana
mesures per no viatjar «massificats»
La plataforma no entén per
què les estacions de Figueres,
Llançà i Portbou no disposen
de gel hidroalcohòlic

Un dels trens de la línia R11, al seu pas per Figueres. MAIRENA RIVAS

jaume
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Roses aprova una moció a favor de la
protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
 01/11/2020

El Centre d'Atenció Primària de Roses

Una proposta que va presentar el PSC Roses i que va ser aprovada per tots els
grups polítics menys Junts per Roses i ERC

En el ple ordinari del mes d’octubre de l’Ajuntament de Roses el grup municipal del
PSC va presentar una moció a favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària.

Presentada pel portaveu socialista, Toni Rodríguez, la proposta (reproduïda a sota)
critica l’actuació del Govern de la Generalitat per fer front a la pandèmia. “Les coses
no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada”, es diu a la moció. També, la mateixa,
afirma que “la Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els
seus professionals… El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari, que està
portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb l’excusa de la Covid-
19, especialment en l’Atenció Primària”.
Una proposta en la que es demana “la restauració de tots els serveis que
proporcionaven els CAP’s als veïns i a les veïnes, considerant indispensable i urgent
retornar a oferir la totalitat dels serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma
presencial… No només amb atenció telefònica”. I per això, entre d’altres punts,
reclama  “a la conselleria de Salut que aporti els recursos, tant materials com humans,
pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la lluita contra la propagació de la
pandèmia”.

El primer en intervenir per donar el seu vot a favor va ser el regidor del PPC, Manel
Escobar, que va afirmar que “no tinc res a dir, per a mi és correcta la moció,
només vull demanar més servei en assistència sanitària a les persones perquè no
es quedin sense el seu servei sanitari”.
Pere Gotanegra, regidor de Lliures, també va donar el seu suport dient “estic
totalment a favor de la moció tot i que no estic d’acord amb el punt número 4,
que diu “donem suport a les mobilitzacions”, perquè considero que fent vaga no
se soluciona els problemes, i menys ara que tant necessitem els metges i els
professionals sanitaris”.

El portaveu de Ciutadans, José Manuel Álvarez, va argumentar per donar el seu vot a
favor que la Generalitat “no ha invertit en Salut aquest darrers anys, ha baixat la
inversió en quasi un 30%, i tots sabem en que s’han gastat aquests diners, uns
diners que eren pels nostres joves i els nostres avis i que se’ls han gastat en una
lluita del no res i per destrossar la unitat d’aquesta fantàstica terra, i Ciutadans
recolza aquesta moció per aquestes raons i perquè, en definitiva, no s’han fet les
coses bé”.  

El portaveu de Gent del Poble, Félix Llorens, també va donar el seu suport afirmant
que “amb el sentit general de la moció estem d’acord, com no pot ser d’altra
manera, perquè creiem que s’ha d’invertir en Sanitat que ara està passant per un
temps molt tens, però sí que és veritat que en el primer punt de la moció hi ha un
oportunisme polític, perquè si el PSC estigués governant a Catalunya no
s’hagués presentat aquesta moció en aquest plenari, perquè es molt fàcil
demanar més recursos i més personal quan tots sabem que els recursos que té la
Generalitat són els que els hi transfereix l’Estat espanyol”.

El portaveu d’ERC Roses, Joan Plana, va argumentar el vot en contra del seu grup
dient que “ens en sembla qüestionable que el Partit Socialista, justament,
presenti aquesta moció. Podríem començar per explicar tots els problemes reals
de la manca de recursos de Catalunya, que tots coneixem, però a més hi ha una
altre motiu, i és que el Partit Socialista vol tenir un rèdit polític presentant una
moció com aquesta, i creiem que és inapropiat aprofitar aquesta crisi sanitària
per treure un rèdit polític d’un partit que, a més, està governant a l’Estat
espanyol, el qual també ha quedat sobrepassat a causa de la pandèmia. És una
moció oportunista”.

L’alcaldessa Montse Mindan va intervenir en lloc del portaveu de Junts per Roses,
Marc Danés,  per dir que “no podem votar a favor, diu la moció que “es va deixar
la responsabilitat en mans dels ciutadans i les ciutadanes”, i tant, però
compartida i és que la responsabilitat última sempre serà personal. Es demana
més recursos tant materials com humans, quan avui dia ja no hi ha gent per
contractar ni espais per poder fer l’Atenció Primària en condicions, per tant, no
crec que sigui el moment de demanar una assistència sanitària com hi havia
abans… Si d’aquí a un temps, quan arribem a la normalitat, realment el sistema
sanitari es basa en un telèfon jo votaré a favor que l’assistència d’un metge ha
de ser presencial, però no és el moment de presentar aquesta moció i menys ara
que s’està multiplicant per molt la casuística del contagi”.

El regidor del PSC, Toni Rodríguez, va afirmar que “és veritat que nosaltres hem
debatut si presentar aquesta moció en aquest moment, però creiem que el debat
és necessari, que és necessari explicar a la ciutadania la situació de la que venim.
Com també és veritat que ens hem confiat tots, ciutadans i administracions, que
la cosa anava bé i ha hagut una mica de relaxació”.

Rodríguez va concloure la seva intervenció final afirmant que “aquesta moció, en
realitat, el que pretén és posar en evidència la necessitat de tenir un sistema
sanitari públic, fort i potent”.

La moció va ser aprovada per 9 vots a favor (3 del PSC, 2 del Gent del Poble, 2 de Cs,
1 de Lliures i 1 del PPC) i 7 vots en contra (4 JxRoses i 3 d’ERC ja que la regidora Vero
Medina no va assistir al ple).

Moció que presenta el Grup Municipal PSC -CP Roses, a
favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
Exposició de motius

Estem en front d’una crisi sanitària sense precedents, que segons la OMS tindrà 780
milions de persones contagiades. Com era previsible aquests darrers dies s’han anat
produint, cada vegada en més àmbits territorials de Catalunya nous brots de la
covid-19. Les coses no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada. Les indicacions
de la conselleria de Salut eren confuses (les residències van arribar a rebre més de
60 protocols diferents), i es va deixar la responsabilitat en mans dels ciutadans i les
ciutadanes: distància, mans i mascareta. Però el Govern de la Generalitat es va
oblidar de la seva responsabilitat com a govern: prevenir, detectar, testar, seguir,
aïllar i posar en quarantena. Ha fallat el rastreig i el seguiment de nous casos així
com la identificació de contactes. No va preveure recursos humans ni tecnològics.

La Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els seus
professionals, homes i dones que ha lluitat i estan lluitant a primera línia, la seva
implicació i la seva dedicació. El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari,
que està portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb
l’excusa de la Covid-19, especialment en l’Atenció Primària . És, per això, que
demanem la restauració de tots els serveis que proporcionaven els CAP’s als veïns i
a les veïnes, considerant indispensable i urgent retornar a oferir la totalitat dels
serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma presencial, com a pilars de l’atenció de
proximitat que ens mereixem. Si aprimem l’atenció primària, perdem els efectes de
la prevenció i la possibilitat de diagnosticar abans que sigui tard .

Considerem que és necessari que la conselleria de Salut de la Generalitat de
Catalunya recuperi horaris, no només amb atenció telefònica, i serveis que s’han
deixat de prestar, i que informi a la ciutadania. La salut no pot dependre d’un
telèfon. Posem, per tant, de relleu la reducció que s’està produint de serveis i
atenció ciutadana en els centres de salut. Així mateix, denunciem la disminució de la
freqüència d’atenció i demanem que s’acabin les cues al carrer per fer la tria entre
Covid i no Covid.

Considerem que la digitalització en la gestió és necessària, però que no es pot fer un
canvi de model aprofitant la pandèmia actual del Covid-19 i sense justificació ni avís
previ, amb molta atenció telefònica que provoca retards importants i que allarga
l’atenció presencial per part d’especialistes, fet que també està causant
problemes amb el seguiment i prevenció de malalties cròniques.

No podem permetre que el sector sanitari no tingui a disposició tots els recursos
humans i materials necessaris per fer una detecció eficaç dels positius, investigació
dels casos, rastrejadors dels contagis i aïllament dels pacients positius per poder fer
front a aquesta nova situació. A més, per tant, reclamem que la manca de recursos
per part dels professionals dels centres de salut, sigui recuperada, i que disposin de
metges i infermers suficients.

Recordem que en els darrers 10 anys, la despesa de la Generalitat de Catalunya en
Salut ha baixat un 27%, fet que ha comportat la pèrdua de 920 facultatius, que
serien més necessaris que mai en la situació d’emergència sanitària que avui
patim.

Les diverses mobilitzacions dels col·lectius de sanitaris d’aquestes setmanes, ens
indiquen els veritables punts febles d’unes polítiques que han sobrecarregat i
tensionat en excés el sistema i les estructures professionals, i que si avui funciona,
és per la gran vocació de dedicació i de servei del nostre personal sanitari.

Així mateix, és més necessària que mai la coordinació dels serveis de salut amb els
serveis socials per poder detectar aquelles possibles persones transmissores i que a
la vegada per la seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.
Entre aquests col·lectius, més concretament la gent gran amb poca mobilitat, que
veuen com el seu metge no els pot fer el seguiment bàsic (tensió, sucre…), sense
poder-se desplaçar lluny del seu hàbitat, en moltes ocasions.

El retorn a la normalitat assistencial és urgent per tal de no deixar orfes
d’assistència a milers de veïns i veïnes de la nostra comarca, posant especial atenció
als col·lectius més vulnerables, com per exemple la gent gran i aquells veïns i veïnes
que tenen més dificultats per realitzar desplaçaments.

És per tot això, que el grup municipal socialista, proposa al Ple l’adopció dels
següents:

Acords

1. Reclamem a la conselleria de Salut, doncs, que aporti els recursos, tant
materials com humans, pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la
lluita contra la propagació de la pandèmia.

2. Instem a la conselleria de Salut, el retorn a la normalitat dels serveis d’atenció
mèdica primària, amb la reobertura dels Consultoris locals del nostre municipi
per atendre els seus veïns i veïnes.

3. Instem a millorar, a les conselleries de Salut i Benestar Social, la seva
coordinació interna dels serveis de salut amb els serveis socials per poder
detectar aquelles possibles persones transmissores i que a la vegada per la
seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.

4. Donem suport a les mobilitzacions que s’estan produint en el sector: vaga de
metges interns residents, vaga de metgesses i metges a l’atenció sanitària i
vaga del transport sanitari. Instem, per tant, a la conselleria de Salut que
treballi per cuidar a qui ens cuida, recordant que tenen els pitjors sous i les
pitjors condicions d’Europa.

5. Instem a tirar endavant un Pacte per la Salut, un pacte que sigui consensuat
amb tots els agents implicats. Un pacte per un sistema de salut  públic, 
universal,  equitatiu i de qualitat on la salut pública i l’atenció primària siguin
els pilars fonamentals de la nostra sanitat.

6. Notificar aquest acord la conselleria de Salut i la conselleria de Benestar
Social de la Generalitat de Catalunya, a la delegació del  govern  de  l’Estat,  a
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana  de Municipis,
al Consell Comarcal, als  grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i a
les direccions dels CAP’s del municipi.”

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Atenció Primària, Badia de Roses, Cap de Creus,
Catalunya, Costa Brava, Empordà, Girona, Moció, Ple ordinari d'octubre, protecció, PSC Roses, Roses,
sistema sanitari, Vila de Roses
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Roses aprova una moció a favor de la
protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
 01/11/2020

El Centre d'Atenció Primària de Roses

Una proposta que va presentar el PSC Roses i que va ser aprovada per tots els
grups polítics menys Junts per Roses i ERC

En el ple ordinari del mes d’octubre de l’Ajuntament de Roses el grup municipal del
PSC va presentar una moció a favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària.

Presentada pel portaveu socialista, Toni Rodríguez, la proposta (reproduïda a sota)
critica l’actuació del Govern de la Generalitat per fer front a la pandèmia. “Les coses
no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada”, es diu a la moció. També, la mateixa,
afirma que “la Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els
seus professionals… El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari, que està
portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb l’excusa de la Covid-
19, especialment en l’Atenció Primària”.
Una proposta en la que es demana “la restauració de tots els serveis que
proporcionaven els CAP’s als veïns i a les veïnes, considerant indispensable i urgent
retornar a oferir la totalitat dels serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma
presencial… No només amb atenció telefònica”. I per això, entre d’altres punts,
reclama  “a la conselleria de Salut que aporti els recursos, tant materials com humans,
pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la lluita contra la propagació de la
pandèmia”.

El primer en intervenir per donar el seu vot a favor va ser el regidor del PPC, Manel
Escobar, que va afirmar que “no tinc res a dir, per a mi és correcta la moció,
només vull demanar més servei en assistència sanitària a les persones perquè no
es quedin sense el seu servei sanitari”.
Pere Gotanegra, regidor de Lliures, també va donar el seu suport dient “estic
totalment a favor de la moció tot i que no estic d’acord amb el punt número 4,
que diu “donem suport a les mobilitzacions”, perquè considero que fent vaga no
se soluciona els problemes, i menys ara que tant necessitem els metges i els
professionals sanitaris”.

El portaveu de Ciutadans, José Manuel Álvarez, va argumentar per donar el seu vot a
favor que la Generalitat “no ha invertit en Salut aquest darrers anys, ha baixat la
inversió en quasi un 30%, i tots sabem en que s’han gastat aquests diners, uns
diners que eren pels nostres joves i els nostres avis i que se’ls han gastat en una
lluita del no res i per destrossar la unitat d’aquesta fantàstica terra, i Ciutadans
recolza aquesta moció per aquestes raons i perquè, en definitiva, no s’han fet les
coses bé”.  

El portaveu de Gent del Poble, Félix Llorens, també va donar el seu suport afirmant
que “amb el sentit general de la moció estem d’acord, com no pot ser d’altra
manera, perquè creiem que s’ha d’invertir en Sanitat que ara està passant per un
temps molt tens, però sí que és veritat que en el primer punt de la moció hi ha un
oportunisme polític, perquè si el PSC estigués governant a Catalunya no
s’hagués presentat aquesta moció en aquest plenari, perquè es molt fàcil
demanar més recursos i més personal quan tots sabem que els recursos que té la
Generalitat són els que els hi transfereix l’Estat espanyol”.

El portaveu d’ERC Roses, Joan Plana, va argumentar el vot en contra del seu grup
dient que “ens en sembla qüestionable que el Partit Socialista, justament,
presenti aquesta moció. Podríem començar per explicar tots els problemes reals
de la manca de recursos de Catalunya, que tots coneixem, però a més hi ha una
altre motiu, i és que el Partit Socialista vol tenir un rèdit polític presentant una
moció com aquesta, i creiem que és inapropiat aprofitar aquesta crisi sanitària
per treure un rèdit polític d’un partit que, a més, està governant a l’Estat
espanyol, el qual també ha quedat sobrepassat a causa de la pandèmia. És una
moció oportunista”.

L’alcaldessa Montse Mindan va intervenir en lloc del portaveu de Junts per Roses,
Marc Danés,  per dir que “no podem votar a favor, diu la moció que “es va deixar
la responsabilitat en mans dels ciutadans i les ciutadanes”, i tant, però
compartida i és que la responsabilitat última sempre serà personal. Es demana
més recursos tant materials com humans, quan avui dia ja no hi ha gent per
contractar ni espais per poder fer l’Atenció Primària en condicions, per tant, no
crec que sigui el moment de demanar una assistència sanitària com hi havia
abans… Si d’aquí a un temps, quan arribem a la normalitat, realment el sistema
sanitari es basa en un telèfon jo votaré a favor que l’assistència d’un metge ha
de ser presencial, però no és el moment de presentar aquesta moció i menys ara
que s’està multiplicant per molt la casuística del contagi”.

El regidor del PSC, Toni Rodríguez, va afirmar que “és veritat que nosaltres hem
debatut si presentar aquesta moció en aquest moment, però creiem que el debat
és necessari, que és necessari explicar a la ciutadania la situació de la que venim.
Com també és veritat que ens hem confiat tots, ciutadans i administracions, que
la cosa anava bé i ha hagut una mica de relaxació”.

Rodríguez va concloure la seva intervenció final afirmant que “aquesta moció, en
realitat, el que pretén és posar en evidència la necessitat de tenir un sistema
sanitari públic, fort i potent”.

La moció va ser aprovada per 9 vots a favor (3 del PSC, 2 del Gent del Poble, 2 de Cs,
1 de Lliures i 1 del PPC) i 7 vots en contra (4 JxRoses i 3 d’ERC ja que la regidora Vero
Medina no va assistir al ple).

Moció que presenta el Grup Municipal PSC -CP Roses, a
favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
Exposició de motius

Estem en front d’una crisi sanitària sense precedents, que segons la OMS tindrà 780
milions de persones contagiades. Com era previsible aquests darrers dies s’han anat
produint, cada vegada en més àmbits territorials de Catalunya nous brots de la
covid-19. Les coses no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada. Les indicacions
de la conselleria de Salut eren confuses (les residències van arribar a rebre més de
60 protocols diferents), i es va deixar la responsabilitat en mans dels ciutadans i les
ciutadanes: distància, mans i mascareta. Però el Govern de la Generalitat es va
oblidar de la seva responsabilitat com a govern: prevenir, detectar, testar, seguir,
aïllar i posar en quarantena. Ha fallat el rastreig i el seguiment de nous casos així
com la identificació de contactes. No va preveure recursos humans ni tecnològics.

La Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els seus
professionals, homes i dones que ha lluitat i estan lluitant a primera línia, la seva
implicació i la seva dedicació. El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari,
que està portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb
l’excusa de la Covid-19, especialment en l’Atenció Primària . És, per això, que
demanem la restauració de tots els serveis que proporcionaven els CAP’s als veïns i
a les veïnes, considerant indispensable i urgent retornar a oferir la totalitat dels
serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma presencial, com a pilars de l’atenció de
proximitat que ens mereixem. Si aprimem l’atenció primària, perdem els efectes de
la prevenció i la possibilitat de diagnosticar abans que sigui tard .

Considerem que és necessari que la conselleria de Salut de la Generalitat de
Catalunya recuperi horaris, no només amb atenció telefònica, i serveis que s’han
deixat de prestar, i que informi a la ciutadania. La salut no pot dependre d’un
telèfon. Posem, per tant, de relleu la reducció que s’està produint de serveis i
atenció ciutadana en els centres de salut. Així mateix, denunciem la disminució de la
freqüència d’atenció i demanem que s’acabin les cues al carrer per fer la tria entre
Covid i no Covid.

Considerem que la digitalització en la gestió és necessària, però que no es pot fer un
canvi de model aprofitant la pandèmia actual del Covid-19 i sense justificació ni avís
previ, amb molta atenció telefònica que provoca retards importants i que allarga
l’atenció presencial per part d’especialistes, fet que també està causant
problemes amb el seguiment i prevenció de malalties cròniques.

No podem permetre que el sector sanitari no tingui a disposició tots els recursos
humans i materials necessaris per fer una detecció eficaç dels positius, investigació
dels casos, rastrejadors dels contagis i aïllament dels pacients positius per poder fer
front a aquesta nova situació. A més, per tant, reclamem que la manca de recursos
per part dels professionals dels centres de salut, sigui recuperada, i que disposin de
metges i infermers suficients.

Recordem que en els darrers 10 anys, la despesa de la Generalitat de Catalunya en
Salut ha baixat un 27%, fet que ha comportat la pèrdua de 920 facultatius, que
serien més necessaris que mai en la situació d’emergència sanitària que avui
patim.

Les diverses mobilitzacions dels col·lectius de sanitaris d’aquestes setmanes, ens
indiquen els veritables punts febles d’unes polítiques que han sobrecarregat i
tensionat en excés el sistema i les estructures professionals, i que si avui funciona,
és per la gran vocació de dedicació i de servei del nostre personal sanitari.

Així mateix, és més necessària que mai la coordinació dels serveis de salut amb els
serveis socials per poder detectar aquelles possibles persones transmissores i que a
la vegada per la seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.
Entre aquests col·lectius, més concretament la gent gran amb poca mobilitat, que
veuen com el seu metge no els pot fer el seguiment bàsic (tensió, sucre…), sense
poder-se desplaçar lluny del seu hàbitat, en moltes ocasions.

El retorn a la normalitat assistencial és urgent per tal de no deixar orfes
d’assistència a milers de veïns i veïnes de la nostra comarca, posant especial atenció
als col·lectius més vulnerables, com per exemple la gent gran i aquells veïns i veïnes
que tenen més dificultats per realitzar desplaçaments.

És per tot això, que el grup municipal socialista, proposa al Ple l’adopció dels
següents:

Acords

1. Reclamem a la conselleria de Salut, doncs, que aporti els recursos, tant
materials com humans, pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la
lluita contra la propagació de la pandèmia.

2. Instem a la conselleria de Salut, el retorn a la normalitat dels serveis d’atenció
mèdica primària, amb la reobertura dels Consultoris locals del nostre municipi
per atendre els seus veïns i veïnes.

3. Instem a millorar, a les conselleries de Salut i Benestar Social, la seva
coordinació interna dels serveis de salut amb els serveis socials per poder
detectar aquelles possibles persones transmissores i que a la vegada per la
seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.

4. Donem suport a les mobilitzacions que s’estan produint en el sector: vaga de
metges interns residents, vaga de metgesses i metges a l’atenció sanitària i
vaga del transport sanitari. Instem, per tant, a la conselleria de Salut que
treballi per cuidar a qui ens cuida, recordant que tenen els pitjors sous i les
pitjors condicions d’Europa.

5. Instem a tirar endavant un Pacte per la Salut, un pacte que sigui consensuat
amb tots els agents implicats. Un pacte per un sistema de salut  públic, 
universal,  equitatiu i de qualitat on la salut pública i l’atenció primària siguin
els pilars fonamentals de la nostra sanitat.

6. Notificar aquest acord la conselleria de Salut i la conselleria de Benestar
Social de la Generalitat de Catalunya, a la delegació del  govern  de  l’Estat,  a
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana  de Municipis,
al Consell Comarcal, als  grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i a
les direccions dels CAP’s del municipi.”
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Roses aprova una moció a favor de la
protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
 01/11/2020

El Centre d'Atenció Primària de Roses

Una proposta que va presentar el PSC Roses i que va ser aprovada per tots els
grups polítics menys Junts per Roses i ERC

En el ple ordinari del mes d’octubre de l’Ajuntament de Roses el grup municipal del
PSC va presentar una moció a favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària.

Presentada pel portaveu socialista, Toni Rodríguez, la proposta (reproduïda a sota)
critica l’actuació del Govern de la Generalitat per fer front a la pandèmia. “Les coses
no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada”, es diu a la moció. També, la mateixa,
afirma que “la Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els
seus professionals… El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari, que està
portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb l’excusa de la Covid-
19, especialment en l’Atenció Primària”.
Una proposta en la que es demana “la restauració de tots els serveis que
proporcionaven els CAP’s als veïns i a les veïnes, considerant indispensable i urgent
retornar a oferir la totalitat dels serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma
presencial… No només amb atenció telefònica”. I per això, entre d’altres punts,
reclama  “a la conselleria de Salut que aporti els recursos, tant materials com humans,
pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la lluita contra la propagació de la
pandèmia”.

El primer en intervenir per donar el seu vot a favor va ser el regidor del PPC, Manel
Escobar, que va afirmar que “no tinc res a dir, per a mi és correcta la moció,
només vull demanar més servei en assistència sanitària a les persones perquè no
es quedin sense el seu servei sanitari”.
Pere Gotanegra, regidor de Lliures, també va donar el seu suport dient “estic
totalment a favor de la moció tot i que no estic d’acord amb el punt número 4,
que diu “donem suport a les mobilitzacions”, perquè considero que fent vaga no
se soluciona els problemes, i menys ara que tant necessitem els metges i els
professionals sanitaris”.

El portaveu de Ciutadans, José Manuel Álvarez, va argumentar per donar el seu vot a
favor que la Generalitat “no ha invertit en Salut aquest darrers anys, ha baixat la
inversió en quasi un 30%, i tots sabem en que s’han gastat aquests diners, uns
diners que eren pels nostres joves i els nostres avis i que se’ls han gastat en una
lluita del no res i per destrossar la unitat d’aquesta fantàstica terra, i Ciutadans
recolza aquesta moció per aquestes raons i perquè, en definitiva, no s’han fet les
coses bé”.  

El portaveu de Gent del Poble, Félix Llorens, també va donar el seu suport afirmant
que “amb el sentit general de la moció estem d’acord, com no pot ser d’altra
manera, perquè creiem que s’ha d’invertir en Sanitat que ara està passant per un
temps molt tens, però sí que és veritat que en el primer punt de la moció hi ha un
oportunisme polític, perquè si el PSC estigués governant a Catalunya no
s’hagués presentat aquesta moció en aquest plenari, perquè es molt fàcil
demanar més recursos i més personal quan tots sabem que els recursos que té la
Generalitat són els que els hi transfereix l’Estat espanyol”.

El portaveu d’ERC Roses, Joan Plana, va argumentar el vot en contra del seu grup
dient que “ens en sembla qüestionable que el Partit Socialista, justament,
presenti aquesta moció. Podríem començar per explicar tots els problemes reals
de la manca de recursos de Catalunya, que tots coneixem, però a més hi ha una
altre motiu, i és que el Partit Socialista vol tenir un rèdit polític presentant una
moció com aquesta, i creiem que és inapropiat aprofitar aquesta crisi sanitària
per treure un rèdit polític d’un partit que, a més, està governant a l’Estat
espanyol, el qual també ha quedat sobrepassat a causa de la pandèmia. És una
moció oportunista”.

L’alcaldessa Montse Mindan va intervenir en lloc del portaveu de Junts per Roses,
Marc Danés,  per dir que “no podem votar a favor, diu la moció que “es va deixar
la responsabilitat en mans dels ciutadans i les ciutadanes”, i tant, però
compartida i és que la responsabilitat última sempre serà personal. Es demana
més recursos tant materials com humans, quan avui dia ja no hi ha gent per
contractar ni espais per poder fer l’Atenció Primària en condicions, per tant, no
crec que sigui el moment de demanar una assistència sanitària com hi havia
abans… Si d’aquí a un temps, quan arribem a la normalitat, realment el sistema
sanitari es basa en un telèfon jo votaré a favor que l’assistència d’un metge ha
de ser presencial, però no és el moment de presentar aquesta moció i menys ara
que s’està multiplicant per molt la casuística del contagi”.

El regidor del PSC, Toni Rodríguez, va afirmar que “és veritat que nosaltres hem
debatut si presentar aquesta moció en aquest moment, però creiem que el debat
és necessari, que és necessari explicar a la ciutadania la situació de la que venim.
Com també és veritat que ens hem confiat tots, ciutadans i administracions, que
la cosa anava bé i ha hagut una mica de relaxació”.

Rodríguez va concloure la seva intervenció final afirmant que “aquesta moció, en
realitat, el que pretén és posar en evidència la necessitat de tenir un sistema
sanitari públic, fort i potent”.

La moció va ser aprovada per 9 vots a favor (3 del PSC, 2 del Gent del Poble, 2 de Cs,
1 de Lliures i 1 del PPC) i 7 vots en contra (4 JxRoses i 3 d’ERC ja que la regidora Vero
Medina no va assistir al ple).

Moció que presenta el Grup Municipal PSC -CP Roses, a
favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
Exposició de motius

Estem en front d’una crisi sanitària sense precedents, que segons la OMS tindrà 780
milions de persones contagiades. Com era previsible aquests darrers dies s’han anat
produint, cada vegada en més àmbits territorials de Catalunya nous brots de la
covid-19. Les coses no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada. Les indicacions
de la conselleria de Salut eren confuses (les residències van arribar a rebre més de
60 protocols diferents), i es va deixar la responsabilitat en mans dels ciutadans i les
ciutadanes: distància, mans i mascareta. Però el Govern de la Generalitat es va
oblidar de la seva responsabilitat com a govern: prevenir, detectar, testar, seguir,
aïllar i posar en quarantena. Ha fallat el rastreig i el seguiment de nous casos així
com la identificació de contactes. No va preveure recursos humans ni tecnològics.

La Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els seus
professionals, homes i dones que ha lluitat i estan lluitant a primera línia, la seva
implicació i la seva dedicació. El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari,
que està portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb
l’excusa de la Covid-19, especialment en l’Atenció Primària . És, per això, que
demanem la restauració de tots els serveis que proporcionaven els CAP’s als veïns i
a les veïnes, considerant indispensable i urgent retornar a oferir la totalitat dels
serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma presencial, com a pilars de l’atenció de
proximitat que ens mereixem. Si aprimem l’atenció primària, perdem els efectes de
la prevenció i la possibilitat de diagnosticar abans que sigui tard .

Considerem que és necessari que la conselleria de Salut de la Generalitat de
Catalunya recuperi horaris, no només amb atenció telefònica, i serveis que s’han
deixat de prestar, i que informi a la ciutadania. La salut no pot dependre d’un
telèfon. Posem, per tant, de relleu la reducció que s’està produint de serveis i
atenció ciutadana en els centres de salut. Així mateix, denunciem la disminució de la
freqüència d’atenció i demanem que s’acabin les cues al carrer per fer la tria entre
Covid i no Covid.

Considerem que la digitalització en la gestió és necessària, però que no es pot fer un
canvi de model aprofitant la pandèmia actual del Covid-19 i sense justificació ni avís
previ, amb molta atenció telefònica que provoca retards importants i que allarga
l’atenció presencial per part d’especialistes, fet que també està causant
problemes amb el seguiment i prevenció de malalties cròniques.

No podem permetre que el sector sanitari no tingui a disposició tots els recursos
humans i materials necessaris per fer una detecció eficaç dels positius, investigació
dels casos, rastrejadors dels contagis i aïllament dels pacients positius per poder fer
front a aquesta nova situació. A més, per tant, reclamem que la manca de recursos
per part dels professionals dels centres de salut, sigui recuperada, i que disposin de
metges i infermers suficients.

Recordem que en els darrers 10 anys, la despesa de la Generalitat de Catalunya en
Salut ha baixat un 27%, fet que ha comportat la pèrdua de 920 facultatius, que
serien més necessaris que mai en la situació d’emergència sanitària que avui
patim.

Les diverses mobilitzacions dels col·lectius de sanitaris d’aquestes setmanes, ens
indiquen els veritables punts febles d’unes polítiques que han sobrecarregat i
tensionat en excés el sistema i les estructures professionals, i que si avui funciona,
és per la gran vocació de dedicació i de servei del nostre personal sanitari.

Així mateix, és més necessària que mai la coordinació dels serveis de salut amb els
serveis socials per poder detectar aquelles possibles persones transmissores i que a
la vegada per la seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.
Entre aquests col·lectius, més concretament la gent gran amb poca mobilitat, que
veuen com el seu metge no els pot fer el seguiment bàsic (tensió, sucre…), sense
poder-se desplaçar lluny del seu hàbitat, en moltes ocasions.

El retorn a la normalitat assistencial és urgent per tal de no deixar orfes
d’assistència a milers de veïns i veïnes de la nostra comarca, posant especial atenció
als col·lectius més vulnerables, com per exemple la gent gran i aquells veïns i veïnes
que tenen més dificultats per realitzar desplaçaments.

És per tot això, que el grup municipal socialista, proposa al Ple l’adopció dels
següents:

Acords

1. Reclamem a la conselleria de Salut, doncs, que aporti els recursos, tant
materials com humans, pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la
lluita contra la propagació de la pandèmia.

2. Instem a la conselleria de Salut, el retorn a la normalitat dels serveis d’atenció
mèdica primària, amb la reobertura dels Consultoris locals del nostre municipi
per atendre els seus veïns i veïnes.

3. Instem a millorar, a les conselleries de Salut i Benestar Social, la seva
coordinació interna dels serveis de salut amb els serveis socials per poder
detectar aquelles possibles persones transmissores i que a la vegada per la
seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.

4. Donem suport a les mobilitzacions que s’estan produint en el sector: vaga de
metges interns residents, vaga de metgesses i metges a l’atenció sanitària i
vaga del transport sanitari. Instem, per tant, a la conselleria de Salut que
treballi per cuidar a qui ens cuida, recordant que tenen els pitjors sous i les
pitjors condicions d’Europa.

5. Instem a tirar endavant un Pacte per la Salut, un pacte que sigui consensuat
amb tots els agents implicats. Un pacte per un sistema de salut  públic, 
universal,  equitatiu i de qualitat on la salut pública i l’atenció primària siguin
els pilars fonamentals de la nostra sanitat.

6. Notificar aquest acord la conselleria de Salut i la conselleria de Benestar
Social de la Generalitat de Catalunya, a la delegació del  govern  de  l’Estat,  a
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana  de Municipis,
al Consell Comarcal, als  grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i a
les direccions dels CAP’s del municipi.”
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Roses aprova una moció a favor de la
protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
 01/11/2020

El Centre d'Atenció Primària de Roses

Una proposta que va presentar el PSC Roses i que va ser aprovada per tots els
grups polítics menys Junts per Roses i ERC

En el ple ordinari del mes d’octubre de l’Ajuntament de Roses el grup municipal del
PSC va presentar una moció a favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària.

Presentada pel portaveu socialista, Toni Rodríguez, la proposta (reproduïda a sota)
critica l’actuació del Govern de la Generalitat per fer front a la pandèmia. “Les coses
no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada”, es diu a la moció. També, la mateixa,
afirma que “la Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els
seus professionals… El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari, que està
portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb l’excusa de la Covid-
19, especialment en l’Atenció Primària”.
Una proposta en la que es demana “la restauració de tots els serveis que
proporcionaven els CAP’s als veïns i a les veïnes, considerant indispensable i urgent
retornar a oferir la totalitat dels serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma
presencial… No només amb atenció telefònica”. I per això, entre d’altres punts,
reclama  “a la conselleria de Salut que aporti els recursos, tant materials com humans,
pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la lluita contra la propagació de la
pandèmia”.

El primer en intervenir per donar el seu vot a favor va ser el regidor del PPC, Manel
Escobar, que va afirmar que “no tinc res a dir, per a mi és correcta la moció,
només vull demanar més servei en assistència sanitària a les persones perquè no
es quedin sense el seu servei sanitari”.
Pere Gotanegra, regidor de Lliures, també va donar el seu suport dient “estic
totalment a favor de la moció tot i que no estic d’acord amb el punt número 4,
que diu “donem suport a les mobilitzacions”, perquè considero que fent vaga no
se soluciona els problemes, i menys ara que tant necessitem els metges i els
professionals sanitaris”.

El portaveu de Ciutadans, José Manuel Álvarez, va argumentar per donar el seu vot a
favor que la Generalitat “no ha invertit en Salut aquest darrers anys, ha baixat la
inversió en quasi un 30%, i tots sabem en que s’han gastat aquests diners, uns
diners que eren pels nostres joves i els nostres avis i que se’ls han gastat en una
lluita del no res i per destrossar la unitat d’aquesta fantàstica terra, i Ciutadans
recolza aquesta moció per aquestes raons i perquè, en definitiva, no s’han fet les
coses bé”.  

El portaveu de Gent del Poble, Félix Llorens, també va donar el seu suport afirmant
que “amb el sentit general de la moció estem d’acord, com no pot ser d’altra
manera, perquè creiem que s’ha d’invertir en Sanitat que ara està passant per un
temps molt tens, però sí que és veritat que en el primer punt de la moció hi ha un
oportunisme polític, perquè si el PSC estigués governant a Catalunya no
s’hagués presentat aquesta moció en aquest plenari, perquè es molt fàcil
demanar més recursos i més personal quan tots sabem que els recursos que té la
Generalitat són els que els hi transfereix l’Estat espanyol”.

El portaveu d’ERC Roses, Joan Plana, va argumentar el vot en contra del seu grup
dient que “ens en sembla qüestionable que el Partit Socialista, justament,
presenti aquesta moció. Podríem començar per explicar tots els problemes reals
de la manca de recursos de Catalunya, que tots coneixem, però a més hi ha una
altre motiu, i és que el Partit Socialista vol tenir un rèdit polític presentant una
moció com aquesta, i creiem que és inapropiat aprofitar aquesta crisi sanitària
per treure un rèdit polític d’un partit que, a més, està governant a l’Estat
espanyol, el qual també ha quedat sobrepassat a causa de la pandèmia. És una
moció oportunista”.

L’alcaldessa Montse Mindan va intervenir en lloc del portaveu de Junts per Roses,
Marc Danés,  per dir que “no podem votar a favor, diu la moció que “es va deixar
la responsabilitat en mans dels ciutadans i les ciutadanes”, i tant, però
compartida i és que la responsabilitat última sempre serà personal. Es demana
més recursos tant materials com humans, quan avui dia ja no hi ha gent per
contractar ni espais per poder fer l’Atenció Primària en condicions, per tant, no
crec que sigui el moment de demanar una assistència sanitària com hi havia
abans… Si d’aquí a un temps, quan arribem a la normalitat, realment el sistema
sanitari es basa en un telèfon jo votaré a favor que l’assistència d’un metge ha
de ser presencial, però no és el moment de presentar aquesta moció i menys ara
que s’està multiplicant per molt la casuística del contagi”.

El regidor del PSC, Toni Rodríguez, va afirmar que “és veritat que nosaltres hem
debatut si presentar aquesta moció en aquest moment, però creiem que el debat
és necessari, que és necessari explicar a la ciutadania la situació de la que venim.
Com també és veritat que ens hem confiat tots, ciutadans i administracions, que
la cosa anava bé i ha hagut una mica de relaxació”.

Rodríguez va concloure la seva intervenció final afirmant que “aquesta moció, en
realitat, el que pretén és posar en evidència la necessitat de tenir un sistema
sanitari públic, fort i potent”.

La moció va ser aprovada per 9 vots a favor (3 del PSC, 2 del Gent del Poble, 2 de Cs,
1 de Lliures i 1 del PPC) i 7 vots en contra (4 JxRoses i 3 d’ERC ja que la regidora Vero
Medina no va assistir al ple).

Moció que presenta el Grup Municipal PSC -CP Roses, a
favor de la protecció del sistema sanitari d’Atenció
Primària
Exposició de motius

Estem en front d’una crisi sanitària sense precedents, que segons la OMS tindrà 780
milions de persones contagiades. Com era previsible aquests darrers dies s’han anat
produint, cada vegada en més àmbits territorials de Catalunya nous brots de la
covid-19. Les coses no s’han fet bé. Es va precipitar la desescalada. Les indicacions
de la conselleria de Salut eren confuses (les residències van arribar a rebre més de
60 protocols diferents), i es va deixar la responsabilitat en mans dels ciutadans i les
ciutadanes: distància, mans i mascareta. Però el Govern de la Generalitat es va
oblidar de la seva responsabilitat com a govern: prevenir, detectar, testar, seguir,
aïllar i posar en quarantena. Ha fallat el rastreig i el seguiment de nous casos així
com la identificació de contactes. No va preveure recursos humans ni tecnològics.

La Covid-19 evidencia el millor i el pitjor del sistema sanitari. El millor, les i els seus
professionals, homes i dones que ha lluitat i estan lluitant a primera línia, la seva
implicació i la seva dedicació. El pitjor és el desmantellament del sistema sanitari,
que està portant a la pràctica el Govern de la Generalitat de Catalunya amb
l’excusa de la Covid-19, especialment en l’Atenció Primària . És, per això, que
demanem la restauració de tots els serveis que proporcionaven els CAP’s als veïns i
a les veïnes, considerant indispensable i urgent retornar a oferir la totalitat dels
serveis mèdics que s’hi prestaven i de forma presencial, com a pilars de l’atenció de
proximitat que ens mereixem. Si aprimem l’atenció primària, perdem els efectes de
la prevenció i la possibilitat de diagnosticar abans que sigui tard .

Considerem que és necessari que la conselleria de Salut de la Generalitat de
Catalunya recuperi horaris, no només amb atenció telefònica, i serveis que s’han
deixat de prestar, i que informi a la ciutadania. La salut no pot dependre d’un
telèfon. Posem, per tant, de relleu la reducció que s’està produint de serveis i
atenció ciutadana en els centres de salut. Així mateix, denunciem la disminució de la
freqüència d’atenció i demanem que s’acabin les cues al carrer per fer la tria entre
Covid i no Covid.

Considerem que la digitalització en la gestió és necessària, però que no es pot fer un
canvi de model aprofitant la pandèmia actual del Covid-19 i sense justificació ni avís
previ, amb molta atenció telefònica que provoca retards importants i que allarga
l’atenció presencial per part d’especialistes, fet que també està causant
problemes amb el seguiment i prevenció de malalties cròniques.

No podem permetre que el sector sanitari no tingui a disposició tots els recursos
humans i materials necessaris per fer una detecció eficaç dels positius, investigació
dels casos, rastrejadors dels contagis i aïllament dels pacients positius per poder fer
front a aquesta nova situació. A més, per tant, reclamem que la manca de recursos
per part dels professionals dels centres de salut, sigui recuperada, i que disposin de
metges i infermers suficients.

Recordem que en els darrers 10 anys, la despesa de la Generalitat de Catalunya en
Salut ha baixat un 27%, fet que ha comportat la pèrdua de 920 facultatius, que
serien més necessaris que mai en la situació d’emergència sanitària que avui
patim.

Les diverses mobilitzacions dels col·lectius de sanitaris d’aquestes setmanes, ens
indiquen els veritables punts febles d’unes polítiques que han sobrecarregat i
tensionat en excés el sistema i les estructures professionals, i que si avui funciona,
és per la gran vocació de dedicació i de servei del nostre personal sanitari.

Així mateix, és més necessària que mai la coordinació dels serveis de salut amb els
serveis socials per poder detectar aquelles possibles persones transmissores i que a
la vegada per la seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.
Entre aquests col·lectius, més concretament la gent gran amb poca mobilitat, que
veuen com el seu metge no els pot fer el seguiment bàsic (tensió, sucre…), sense
poder-se desplaçar lluny del seu hàbitat, en moltes ocasions.

El retorn a la normalitat assistencial és urgent per tal de no deixar orfes
d’assistència a milers de veïns i veïnes de la nostra comarca, posant especial atenció
als col·lectius més vulnerables, com per exemple la gent gran i aquells veïns i veïnes
que tenen més dificultats per realitzar desplaçaments.

És per tot això, que el grup municipal socialista, proposa al Ple l’adopció dels
següents:

Acords

1. Reclamem a la conselleria de Salut, doncs, que aporti els recursos, tant
materials com humans, pel reforçament de l’Atenció Primària, base per la
lluita contra la propagació de la pandèmia.

2. Instem a la conselleria de Salut, el retorn a la normalitat dels serveis d’atenció
mèdica primària, amb la reobertura dels Consultoris locals del nostre municipi
per atendre els seus veïns i veïnes.

3. Instem a millorar, a les conselleries de Salut i Benestar Social, la seva
coordinació interna dels serveis de salut amb els serveis socials per poder
detectar aquelles possibles persones transmissores i que a la vegada per la
seva vulnerabilitat social els hi cal que se’ls faciliti recursos socials.

4. Donem suport a les mobilitzacions que s’estan produint en el sector: vaga de
metges interns residents, vaga de metgesses i metges a l’atenció sanitària i
vaga del transport sanitari. Instem, per tant, a la conselleria de Salut que
treballi per cuidar a qui ens cuida, recordant que tenen els pitjors sous i les
pitjors condicions d’Europa.

5. Instem a tirar endavant un Pacte per la Salut, un pacte que sigui consensuat
amb tots els agents implicats. Un pacte per un sistema de salut  públic, 
universal,  equitatiu i de qualitat on la salut pública i l’atenció primària siguin
els pilars fonamentals de la nostra sanitat.

6. Notificar aquest acord la conselleria de Salut i la conselleria de Benestar
Social de la Generalitat de Catalunya, a la delegació del  govern  de  l’Estat,  a
la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana  de Municipis,
al Consell Comarcal, als  grups parlamentaris del Parlament de Catalunya i a
les direccions dels CAP’s del municipi.”
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